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Slovo starosty 
 

Vážení a milí přátelé,  
vítám Vás u nového čísla zpravodaje, které vychází před vánočními svátky.  Prožíváme 
období adventu a příprav na Vánoce, ale zároveň i hodnotíme uplynulý rok. Z mého 
pohledu máme za sebou rok plný stavebního ruchu, uzavírek a s tím spojených 
objízdných tras. Vše jsme pro tento rok zdárně zvládli, nyní jsme v poločase a doufám, 
že i v příštím roce zvládneme všechny komplikace, které nás čekají s pokračováním 
a dokončením výstavby kanalizace v Jistebnici. Díky Vám všem za trpělivost 
a vzájemnou ohleduplnost, bez které by se takto rozsáhlá stavba nemohla uskutečnit. 
Celý rok nebyl jen o výstavbě kanalizace v Jistebnici, ale různé drobnější opravy 
a rekonstrukce se prováděly na celém Jistebnicku. Díky velkému nasazení všech 
spolků a činných občanů se i v letošním roce podařilo uspořádat mnoho kulturních, 
sportovních a společenských událostí, na kterých jsme se mohli potkávat.  

Začátek adventního období jsme si obohatili rozsvícením stromů po celém Jistebnicku, 
kde v mnoha případech probíhal pestrý kulturní program. Dovolte mi touto cestou 
poděkovat všem pořadatelům za vytvořenou atmosféru. 

Jistebnice – kanalizace a ČOV 
Práce pokračují podle plánu. V říjnu proběhla oprava asfaltového povrchu na 
Vyšehrádku. Na čističce probíhá instalace technologie. Dokončily se práce na Sedlecké 
ulici, kde se dosypaly krajnice komunikace, položila se kanalizace kolem lípy u Součků 
a na náměstí směrem k benzinové stanici. V listopadu se výkopové práce vrátily do 
ulice Třešňová. Zahájila se výstavba domovních přípojek na sídlišti II, a to v ulicích 
Ke Smolíku a Lipová. Práce na domovních přípojkách budou dále postupovat po 
jednotlivých ulicích. Zástupci dodavatelské firmy se v dostatečném časovém předstihu 
spojí s každým majitelem rodinného domu před realizací konkrétní domovní přípojky. 
Stavba bude probíhat do 18. 12. 2024 s tím, že poslední dny bude firma provádět úklid 
staveniště před vánočními svátky. Pokračování výstavby je plánováno v polovině ledna 
a bude závislé na charakteru počasí. V příštím roce se bude pokračovat v budování 
přípojek k jednotlivým nemovitostem a následně bude pokračovaní výstaby hlavních 
tras kanalizace. V této souvislosti bude v příštím roce úplná uzavírka ulice Palackého 
a Tovární. Zároveň je na příští rok plánovaná oprava mostu na křížení ulic Palackého, 
Tovární a Táborská, která se plánuje již řadu let. Kombinací těchto prací bude příjezd 
na náměstí v Jistebnici část roku uzavřen. 
O průběhu uzavírek a objízdných trasách Vás 
budeme informovat. Vím, že dopravní 
situace v Jistebnici bude v příštím roce velmi 
komplikovaná, ale zase v rámci jedné 
uzavírky se udělá vše potřebné a dopravní 
komplikace se nám neroztáhnou do dalších 
let.  
Přehled provedených prací na výstavbě 
kanalizace: 
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Slovo starosty 
 

Sportoviště Jistebnice – multifunkční hřiště v Jistebnici 
V uplynulém období jsme usilovně pracovali na projektové dokumentaci pro stavební 
řízení a zajištění všech potřebných vyjádření od dotčených orgánů. Tento krok byl 
velmi náročný a vyžadoval spolupráci všech účastníků od projektantů, dotačního 
manažera a pracovníků městského a stavebního úřadu v Jistebnici, abychom vše zdárně 
dokončili vydáním platného povolení v potřebném čase. Ze strany Národní sportovní 
agentury (NSA) došlo ke změně vypsání potřebné dotace začátkem listopadu oproti 
avízovanému termínu až v průběhu prosince 2024. Díky zmíněnému nasazení se 
podařilo zařídit všechna potřebná vyjádření, vydat nutné stavební povolení a podat 
žádost hned v první den možného podání.  NSA poskytuje 70 % dotaci z uznatelných 
výdajů, to v našem případě představuje částku 23.129.433 Kč. Nyní se ještě připravuje 
podání žádosti o dotaci na Jihočeský kraj do Krajského investiční fondu o další 
finanční prostředky. Výsledek žádostí o dotace bude znám v lednu, únoru 2025, 
a pokud dotaci získáme, můžeme v jarních měsících zahájit výstavbu sportoviště. Před 
zahájením výstavby bude nutné ještě přemístit kompostovací sila s prostorem pro 
ukládání větví, najít nový prostor v Jistebnici. Momentálně probíhá výběr vhodného 
místa, o výsledku Vás bude informovat. 
Zvýšení bezpečnosti ve městě Jistebnice – chodník v ulici Táborská 
V říjnu byly dokončené veškeré práce a chodník se sjezdy se dokončil. Nyní 
připravujeme potřebnou dokumentaci pro podání žádosti o kolaudaci.  
Skládka TKO Hranice Jistebnice, odpadové hospodářství. 
V září začaly výkopové práce na rozšíření skládky. Nyní máme vyhloubenou novou 
část skládky, kde došlo k vytvarování nového ukládacího prostoru, vybudování 
drenážního potrubí, dělící hrázky a zahájení prací na hrázi skládky. V následujícím 
období bude dokončena hráz skládky, osazena těsnící folie se všemi konstrukčními 
prvky, poté proběhne návoz štěrku čímž bude možné zahájit ukládání odpadu. 
Ukládání odpadu je možné do roku 2030. Každým rokem však dochází ke zdražování 
poplatku za ukládání odpadu a po zmíněném roce bude možné využitelný komunální 
odpad pouze spalovat. Což bude představovat výrazné navýšení poplatku za likvidaci 
z dnešních 1250 Kč/t na částku 1850 Kč/t plus doprava do Plané nad Lužnicí, kde se 
připravuje kotel na spalování odpadu. V důsledku těchto okolností řešíme rozšíření 
separace odpadu a podnikáme kroky k efektivnímu nakládání s odpady, cílem je udržet 
ceny za likvidaci odpadu v únosných částkách pro poplatníka. Zároveň provádíme 
podrobné vyúčtování nákladů na likvidaci odpadu. Každoročně město doplácí na 
likvidaci odpadu přes 1 mil. Kč a reálný poplatek za odpad na občana vychází na cca 
900 Kč. Každým rokem však dochází ke zdražování poplatku za ukládání odpadu 
a z tohoto důvodu každoročně na zastupitelstvu řešíme otázku úpravy poplatku za 
odpad.  
 

Přeji všem klidné a pohodové prožití vánočních svátků a přeji hodně zdraví             
a štěstí do nového roku 

Ing. Jiří Popelka 
starosta města Jistebnice                     e-mail: starosta@jistebnice.cz 
tel.: 602 442 799    Instagram: @starosta.jistebnice 
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Ceník vodného a stočného – rok 2025 

Dne 28. 11. 2024 na 55. zasedání schválila Rada města Jistebnice pod číslem 
usnesení 543 ceny stočného a vodného s platností od 1. 1. 2025.   
  

S T O Č N É 

Jistebnice ………………..……………………….     37,00 Kč/m3 + platná DPH  

Božejovice ……………………………………….   37,00 Kč/m3 + platná DPH 

Makov, Padařov, Vlásenice, Hůrka (osady s kanalizač.  
řady), Božejovice (nemovitosti, které jsou nepřipojitelné  
na oddílnou kanalizaci a ČOV) a ostatní osady………… 6,00 Kč/m3 + platná DPH 

 

 

V O D N É 
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Městský úřad Jistebnice informuje 
 

Pracovní doba v období vánočních svátků 

23. 12. 2024 pondělí     ZAVŘENO 
27. 12. 2024 pátek  ZAVŘENO 
30. 12. 2024 pondělí     7:30 – 11:00, 12:30 – 15:15  
31. 12. 2024 úterý    ZAVŘENO 
 
Oznámení o provozu skládky a sběrného dvora v prosinci 2024 

V úterý dne 24. 12. 2024 bude z důvodu státního svátku ZAVŘENO. Mimořádně bude 
OTEVŘENO v pondělí dne 23. 12. 2024 od 8:00 do 14:00 h. V tento den proběhne 
i popelnicový svoz. 

 
Ceník palivového dřeva platný od 1. 12. 2024 

Kategorie Popis Cena Kč vč. 
DPH/prm 

I. palivo listnaté (buk, dub, jasan, bříza, olše) 800 
II. palivo jehličnaté 650 
III. palivo listnaté prořezávky, listnaté (měkké), těžební 

zbytky 
500 

Objednání: 
Radek Babický, OLH Města Jistebnice, tel.: 724 265 619 
Miroslav Dušek, vedoucí stavební skupiny, tel.: 725 557 169 
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Zpráva o činnosti Rady města a Zastupitelstva města 
 

Zpráva o činnosti Rady města 
V období od 12. 9. 2024 do 11. 12. 2024 se konalo sedm schůzí Rady města, číslo 
49–55. Rady č. 51 dne 24. 10. 2024 a č. 55 dne 28. 11. 2025 byly rozšířené. 
 
Rada města vzala na vědomí: 

- Informace starosty. 
- Projednání připomínek z 12. Zasedání ZM dne 12. 9. 2024. 
- Přípravu 13. zasedání ZZM 31. 10. 2024. 
- Návrh ceny pro vodné a stočné rok 2025 Jistebnice, Návrh ceny pro stočné rok 

2025 Jistebnice – Božejovice zpracované fy ČEVAK a.s., Severní 2264/8, 370 
10 České Budějovice s tím, že na příští schůzi RM bude k jednání přizván 
zástupce fy ČEVAK a.s. (z RM č. 52). 

- Jednání se zástupci firmy ČEVAK a.s.  
- Jednání se zástupci Spolku Sedlecká. 
- Projednání připomínek z 13. zasedání ZM Jistebnice 31. 10. 2024. 
- Přípravu 14. zasedání ZM Jistebnice 11. 12. 2024. 

 
Rada města na zasedání č. 49 dne 26. 9. 2024 schvaluje: 

- Zveřejnění záměru prodat pozemek p.č. 2588/6 o výměře 32 m2 v k.ú. Makov 
u Jistebnice, m. č. Hůrka za smluvní cenu ve výši 200,- Kč + platná DPH. 

- Smlouvy o nájmu městských bytů č. 3, 5, 6, 7, 8, 9, 14, 15, 16, 18, 19, 20, 21, 
23 a 26, vše v DPS Jistebnice na dobu určitou od 1. 10. 2024 do 30. 9. 2025. 
Výše nájmu 65,- Kč/1 m2 + platba za služby. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 96,38 m2 a 58,58 m2 v domě       
č. p. 33 v Padařově na dobu určitou od 1. 10. 2024 do 30. 9. 2025. Výše nájmu 
75,- Kč/1 m2 + platba za služby. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 35,6 m2 v domě č. p. 87 
v Jistebnici na dobu určitou od 1. 10. 2024 do 30. 9. 2025. Výše nájmu 75,- 
Kč/ 1 m2 + platba za služby. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 9 o velikosti 65,70 m2 v domě č. p. 255 
v Jistebnici, Nad Hřištěm na dobu určitou od 1. 10. 2024 do 30. 11.2025. Výše 
nájmu 75,- Kč/1 m2 + platba za služby. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 62 m2 v domě č.p. 2 v Jistebnici, 
na dobu určitou od 01. 10. 2024 do 30. 9. 2025. Výše nájmu 3.000, - Kč/měsíc 
+ 6.500, - Kč/měsíc za služby. 

- Smlouvy o nájmu městských bytů č. 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10 v bytovém domě 
v Jistebnici na Staré Hoře 343 na dobu určitou od 1. 10. 2024 do 30. 9. 2025. 
Výše nájmu 100,- Kč/1 m2 + platba za služby. 

-  
Rada města na zasedání č. 50 dne 10. 10. 2024 schvaluje: 

- Změnu přílohy č. 1 ke Knihovnímu řádu Městské knihovny v Jistebnici takto:  
registrační poplatek na 12 měsíců 
dospělí 100,- Kč  děti do 15 let zdarma 

- Smlouvu č. TA-001030090556/003-EMMI o smlouvě budoucí o zřízení 
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Zpráva o činnosti Rady města a Zastupitelstva města 
 

věcného břemene mezi městem Jistebnice, jako budoucím povinným a EG.D, 
a. s.,  jako budoucím oprávněným, zastoupeným na základě plné moci ze dne 
19. 12. 2023 společností Elektromontáže Milevsko, s.r.o. Předmětem této 
smlouvy je sjednání závazku obou smluvních stran nejpozději do 12 měsíců od 
dokončení  - resp. převzetí dokončené stavby podle §§ 25 odst. 4 zákona 
č. 458/2000 Sb., energetický zákon v platném znění ,a §§ 1257 a násl. zákona 
č. 89/2012 Sb., občanský zákoník v platném znění, uzavřít  smlouvu o zřízení 
věcného břemene spočívající v právu budoucího oprávněného: stavba 
„Jistebnice: připojení NN- Němeček“, umístění distribuční soustavy – na – do  
pozemků v k.ú. Jistebnice p.č. 1854/2 – kabelové vedení NN, uzemnění, 
p.č. 1854/5 – kabelové vedení NN a p.č. 996/29 kabelové vedení NN. Věcné 
břemeno se zřizuje jako časově neomezené, úplatně za jednorázovou úhradu 
ve výši 6.400, - Kč bez DPH. 

- Dar a darovací smlouvu o poskytnutí daru ve výši 100 000,- Kč pro obec 
Bravantice postiženou povodní 2024. 

- Rozpočtové opatření č. 13 ze dne 10. 10. 2024. 
 
Souhlasí: 

- S povolením zřízení vodovodní přípojky a kanalizační přípojky do nově 
budované kanalizační stoky, která bude zprovozněna na podzim 2025, 
k pozemku p.č. 1452/24 v k.ú. Jistebnice pro žadatele. 

- Se zařazením žadatele do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu. 
 

Rada města na zasedání č. 51 dne 24. 10. 2024 schvaluje: 
- Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací na období 2025 až 2034, 

aktualizace 2024, vyhotovený společností ČEVAK a.s., Severní 8/2264, České 
Budějovice. 

- Zveřejnění záměru města pronajmout část pozemku p.č. 1854/4 o výměře cca 
700 m2 v k.ú. Jistebnice, m. č. Tisová za cenu pronájmu ve výši 84 000,- Kč + 
platná DPH / 1 rok. 

- Pořízení dlouhodobého hmotného majetku – 2 ks interaktivní tabule do 
počítačové učebny a do učebny III. třídy v přízemí budovy 1. stupně. RM 
souhlasí s přesunem prostředků ve výši 40 000,- Kč z rezervního fondu do 
fondu investic. Vše pro žadatele Základní škola a Mateřská škola Jistebnice. 
 

Souhlasí: 
- Se stavbou drátěného plotu okolo pozemku p.č. 2716 v k.ú. Makov 

u Jistebnice pro žadatelku. 
Neschvaluje: 

- Zařazení žadatelky do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu v DPS 
Jistebnice. 

 
Rada města na zasedání č. 52 dne 7. 11. 2024 schvaluje: 

- Zveřejnění záměru města prodat část pozemku p.č. 1452/44 o výměře 71 m2 
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Zpráva o činnosti Rady města a Zastupitelstva města 
 

v k.ú. Jistebnice, v Jistebnici, dle GP č. 999-128/2024 díl a pozemku p.č. 
1452/44 o výměře 71 m2, v k.ú. Jistebnice, v Jistebnici za smluvní cenu ve 
výši 200,- Kč za 1 m2 + platná DPH. 

RM neschvaluje 
- Finanční podporu vzdělávacího projektu Příběhy našich sousedů (Vzdělávací 

projekty PN Jižní Čechy, Paměť národa Jižní Čechy) na ZŠ a MŠ Jistebnice. 
RM souhlasí 

- S postavením pergoly na pozemku st. 33 a na nově vytvořeném pozemku p.č.  
2117/15, vše v k.ú.  Božejovice, v Božejovicích, na stejném místě – půdorysu. 
 

Rada města na zasedání č. 53 dne 13. 11. 2024 schvaluje: 
 

- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti č. PVL-
2172/2024/SML//402958 mezi Povodí Vltavy, státní podnik, se sídlem 
Holečkova 3178/8, 150 00 Praha 5 Smíchov, IČO 70889953 jako budoucí 
strana povinná ze služebnosti a Městem Jistebnice, Náměstí 1, 391 33 
Jistebnice, IČO 00252425 jako budoucí strana oprávněná ze služebnosti 
v rámci realizované stavby „Sportovní areál Jistebnice na p.č. 75,1450/1 
a 1450/2 v k.ú. Jistebnice“. Umístění dešťové kanalizace s výústním objektem 
na levém břehu, úplatně za jednorázovou úhradu ve výši 8 000,- Kč bez DPH. 

- Poskytnutí dárkových balíčků pro Myslivecké sdružení Vinice Jistebnice z.s. 
 
Rada města na zasedání č. 54 dne 21. 11. 2024 schvaluje: 

- RO č. 15.  
- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 7 o velikosti 35,3 m2 v bytovém domě                                                   

v Jistebnici, Stará Hora č.p. 343 na dobu určitou od 1. 01. 2025 do 30. 9. 2025. 
Výše nájmu 100,- Kč/1 m2 + platba za služby. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 9 o velikosti 65,70 m2 v domě č. p. 255 
v Jistebnici, Nad Hřištěm na dobu určitou od 1. 12. 2024 do 30. 6. 2025. s tím, 
že další prodloužení smlouvy o nájmu městského bytu nebude možné. Byt byl 
poskytnutý jako pomoc na překlenovací dobu. Výše nájmu 75,- Kč/1 m2 + 
platba za služby. 

- Záměr města propachtovat pozemky v k.ú. Makov u Jistebnice po zapsání 
komplexních pozemkových úprav do katastru nemovitostí: - p.č. 2230/5, 
2293/3, 2802, 2806, 2809, 2814, 2820, 2821, 2853, 2858, 2859, 2929, 2936, 
3004, 3055, 3056, 3074, 3093, 3102, 3252, za cenu pachtu ve výši min. 3 000,- 
Kč/ha + platná sazba DPH za pachtovní rok. Pacht bude ujednaný na dobu 
neurčitou s dvanáctiměsíční výpovědní dobou.  

- Ceník palivového dřeva s platností od 1. 12. 2024. 
- Sazebník úhrad – hrazení nákladů v souladu s § 17 zákona č. 106/1999 Sb., 

o svobodném přístupu k informacím v platném znění včetně nákladů za 
kopírování a tisk na Městském úřadu v Jistebnici – s platností od 01. 12. 2024. 

- Ceník placených služeb a poplatků Městské knihovny v Jistebnici (příloha ke 
knihovnímu řádu). 
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Zpráva o činnosti Rady města a Zastupitelstva města 
 

- Odměny za SPOZ, odměny členům zásahových jednotek, lidem starajícím se 
o mládež a členům osadních výborů, odměny občanům za údržbu vodáren 
v osadách a odměny za distribuci zpravodaje za rok 2024. 

- Odepsání nedobytných pohledávek místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství (dříve místní poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů) za rok 2018 v částce celkem 17 352,- Kč. 

- Z pozice zřizovatele právního subjektu ZŠ a MŠ Jistebnice odměnu ředitelce 
ZŠ a MŠ v souladu s ustanovením § 134 zákona č. 262/2006 Sb., v platném 
znění za aktivní plnění. 

 
RM souhlasí 

- Se záměrem úpravy nátoku na stávajícím rybníce a s legalizací rybníka, název 
akce: VODNÍ NÁDRŽ DRAHNĚTICE, obec: Jistebnice, katastrální území: 
Drahnětice, pozemky dotčené stávající stavbou rybníka p.č.: 513/2, 513/13, 
513/12, 517/8, 517/6, pozemky dotčené stavebními úpravami nátoku 
p.č. 513/12. 

- S umístěním sídla spolku TJ SDH Orlov, IČO 01775481 do budovy KD Orlov, 
umístěné na adrese Orlov č. p. 7, 391 33 Jistebnice, p.č. st. 118 v k.ú. Orlov 
u Jistebnice. 

 
Rada města na zasedání č. 55 dne 28. 11. 2024 schvaluje: 

- Ceník vodného a stočného s platností od 1. 1. 2025. 
 

Zpráva o činnosti Zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města na zasedání č. 13 dne 31. 10. 2024: 

 
Bere na vědomí: 

- Informace starosty města. 
- Zprávu o podaných návrzích a připomínkách na 12. zasedání ZM. 
- Zprávu Rady města v období od 12. 9. 2024 do 31. 10. 2024 (RM č. 49–51). 
- Zprávu FV. 
- Zprávu o plnění rozpočtu ke dni 30. 9. 2024. 
- RO č. 13. 
- Zprávu o provedených pracích, opravách a údržbě ve městě Jistebnice a jeho 
částech. 

 
Schvaluje: 

- Poskytnutí dotace a Smlouvu o poskytnutí dotace Jihočeského kraje na 
kofinancování akce prováděné v rámci programu Ministerstva zemědělství 
129 410 „Podpora výstavby a technického zhodnocení infrastruktury vodovodů 
a kanalizací III“. Dotace bude poskytnuta maximálně ve výši 9 170 900,- Kč 
(tj. max. 10 % z celkových uznatelných výdajů projektu.  
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Zpráva o činnosti Rady města a Zastupitelstva města 
 

- Přijetí finančního příspěvku (č.j. 147/LP/2024-K103) od Jihočeského kraje, 
odbor životního prostředí, zemědělství a lesnictví na účely: obnova, zajištění 
a výchova lesních porostů do 40 let věku ve výši 379 203,- Kč. 

- RO č. 14. 
- Prodej pozemku p.č. 2588/6 o výměře 32 m2, v k.ú. Makov u Jistebnice, m. č. 

Hůrka za smluvní cenu ve výši 200,- Kč/1 m2 + platná DPH. Záměr prodeje 
byl zveřejněn na úřední desce MěÚ Jistebnice v souladu s ustanovením § 39 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) v platném znění.  

- Prodej části pozemku p.č. 1523/1 o výměře 5 m2 v k.ú. Božejovice, dle GP 
264-89/2003 díl a pozemku p.č. 1523/1 o výměře 5 m2 v k.ú. Božejovice za 
smluvní cenu ve výši 200,- Kč /1 m2 + platná DPH.  

- Nákup části pozemku p.č. st. 48 o výměře 0,28 m2 v k.ú. Božejovice, dle GP č. 
264–89/2023 díl b pozemku p.č. st. 48 o výměře 0,28 m2 v k.ú. Božejovice za 
smluvní cenu ve výši 200,- Kč za tento pozemek. 

- Prodej podílu 2/3 pozemku p.č. 2066/6 o výměře 19 m2 v k.ú. Makov 
u Jistebnice, v Makově za smluvní cenu ve výši 200,- Kč za 1 m2 + platná 
DPH. 

- Prodej pozemku p.č. 1232/4 o výměře 21 m2 v k.ú. Orlov u Jistebnice dle GP 
č. 283-99/2024 za smluvní cenu ve výši 200,- Kč za 1 m2 + platná DPH. 

 
Mgr. Václav Mácha, místostarosta města 

 
 
 
 

Konec roku 2024 
 
Vážení spoluobčané, 
s koncem roku nastává čas bilancování, hodnocení a plánování na další rok, které 
probíhá na vánočních posezeních, výročních schůzích a dalších společenských 
akcích. Chtěl bych tímto poděkovat všem občanům v osadách, kteří se starají o sečení 
zeleně, udržování veřejných prostranství, vytváří společensko-kulturní a sportovní 
činnost. Velice si vážím Vaší práce.  
Chtěl bych všem spoluobčanům popřát bezproblémový závěr roku, klidné prožití 
zbytku adventu a vánočních svátků. A do nového roku Vám přeji hodně štěstí, 
energie do pořádání dalších akcí a bohatých kulturních programů, spokojenosti 
a hlavně plno zdraví, které je ze všeho to nejcennější. 
 

Mgr. Václav Mácha, místostarosta města 
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Město Jistebnice 
 

Plnění rozpočtu ke 30. 11. 2024 

 

V Jistebnici 6. 12. 2024 
Ing. Iveta Plochová 
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Městská knihovna Jistebnice 
Podzim byl v knihovně opět bohatý na akce. 18. října se konaly dvě přednášky Elišky 
Novákové – Honduras a kávové plantáže. Jedna přednáška byla pro obyvatele DPS 
a o dvě hodiny později pak pro veřejnost. Dozvěděli jsme se něco o krajině, lidech 
a životě v této středoamerické zemi, a i vyprávění o pěstování kávy nás velice zaujalo. 

Pravidelná akce Večer v knihovně se tentokrát konala 7. 11. a opět se jednalo o velice 
příjemné posezení s věrnými čtenářkami knihovny. 

26. listopadu navštívila knihovnu Tereza Kopecká, táborská rodačka, která již 10 let 
žije s manželem v Kanadě a podnikli spolu už dvě cesty americkými horami. V této 
přednášce se přišla s návštěvníky podělit o zážitky z druhého amerického trailu. 
Knihovna má ve svém fondu obě knihy, které Tereza Kopecká o trailech napsala. První 
vyšla v roce 2020 V horách sNím – Pacific crest trail a druhá v roce 2024 pod názvem 
sNím v divočině – Continental divide trail. 

 

Vánoční posezení pro obyvatele DPS se tentokrát konalo již 2. 12. Ani tentokrát 
nechybělo v programu vystoupení dětí ze sborového zpěvu pod vedením Julie Peškové. 
Adventní pondělí provoněla vůně vánočního punče i dalších dobrot, které k naší 
besídce neodmyslitelně patří. Děkujeme i panu starostovi, že přijal pozvání a naše 
seniory navštívil. 

Podzim je i období, kdy pořádáme besedy pro děti z místní ZŠ. Všechny třídy 1. stupně 
přišly na návštěvu knihovny a povídali jsme si o vybraných dětských knihách, které 
mohou být inspirací pro další školní četbu. Soutěžní odpoledne s družinou pokračují 
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i v tomto školním roce. Dvakrát do měsíce přijdou děti zkusit štěstí v různých soutěžích 
a na konci je vždy čeká malá odměna za vynaložené úsilí. 

Datum 1. 12. 2024 přinesl určité změny v poplatcích v knihovně. Zásadní změnou je 
čtenářský poplatek. Od prosince 2024 se zvyšuje roční poplatek pro dospělé na 
100,- Kč. Naopak děti do 15 let budou od čtenářského poplatku osvobozeni, stejně jako 
senioři nad 70 let. 

Další změnou je navýšení ceny za službu kopírování. 

Pořízení černobílé kopie A4 … jednostranné 4,- Kč, oboustranné 6,- Kč 
Nově zavádíme kopírování barevné. 
Pořízení barevné kopie A4 … jednostranné 16,- Kč, oboustranné 24,- Kč 

 

Ani v posledním čísle zpravodaje v roce 2024 nemůže chybět nabídka nových knih. 

Jojo Moyseová:       V cizích botách /společenský román/ 

Klára Kubíčková:      Stíny vichrovského kláštera /historický román/ 

Tarryn Ficher:       Manželky /thriller/ 

Věra Fojtová:       Padlí andělé /detektivka/ 

Blanka Malá:       Drobničky /povídky ze současnosti/ 

Petra Nachtmanová:      Vánoce s kočkou /román pro ženy/ 

Jiří Fišar:        Americké prázdniny /cestopis/ 

Dagmar Digma Čechová: Kdo ti píše? /román ze současnosti/ 

Arnaldur Indridason:      Hluboké soutěsky  severská detektivka/ 

 

Na závěr jedna pozvánka na příští rok. 11. února 2025 přijede na besedu nám již dobře 
známý cestovatel a spisovatel Petr Nazarov. Tentokrát se s ním nevypravíme do světa, 
ale dozvíme se něco o jeho putování Českem. 

Přeji příjemné prožití vánočních svátků a vše dobré do roku 2025. 
                                                                                Dagmar Nováková 

 

 

Oznámení – ukončení provozu prodejny Slunečnice 
Oznamujeme občanům, že provoz prodejny zahradnictví Slunečnice v ulici 
Hrnčířské 53 bude k 24. 12. 2024 ukončen.  

Nadále budeme vyrábět smuteční vazbu věnců, kytic a květin na pohřby. V případě 
potřeby volejte na tel. č. 608479675 nebo 603266997.  

Marie Bechyňová a Josef Koudelka 
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ZŠ a MŠ Jistebnice 
 

Ze života MŠ 
V novém školním roce máme otevřené čtyři třídy, a i když změny přinášejí výzvy, děti 
se už krásně zadaptovaly a pomalu si zvykají na nový režim. Je radost sledovat, jak si 
každé dítko nachází své místo a jak se mezi sebou učí nové vztahy. 

Dne 12. září se v naší školce konalo divadelní představení O hloupém Honzovi, které 
děti nadchlo a pobavilo. 

Hned 16. září nás navštívilo divadlo Okýnko s pohádkou Jak se uspává příroda. 

25. září nás čekal první z našich speciálních dnů, Den šílených klobouků. Děti si 
navzájem ukazovaly a chválily své klobouky, smály se a některé i vysvětlily, jak 
s maminkou klobouk vyrobily. Klobouky nebyly jen ozdobou – staly se nástrojem 
k rozvoji fantazie. Děti při přehlídce klobouků ostatní ocenily velkým potleskem. 

3. října naši školku navštívil Klaun a jeho kamarádi. Akce byla skvělým zážitkem! Děti 
se náramně bavily při kouzelnických tricích a veselých číslech. Jeho jízda na 
jednokolce vzbudila u dětí velký obdiv. 

Dne 17. října proběhlo ve školce loutkové divadlo s pohádkou O Rozmarýnce. Děti 
byly okouzlené krásnými loutkami a poutavým příběhem o Rozmarýnce. Představení 
přineslo zábavu, ale také poselství o odvaze a laskavosti, které si děti odnesly do svých 
srdcí. 

Dne 24. října proběhl ve školce další speciální den, Den profesí. Tento den dětem 
přiblížil rozmanitost světa povolání. Děti měly možnost seznámit se s různými 
profesemi, jako je hasič, lékař, policista, kuchař a další. Každé z dětí vyprávělo o své 
práci, předvedlo nástroje a pomůcky. Den profesí byl nejen zajímavý a poučný, ale také 
velmi inspirativní. Děti nadšeně sdílely, čím by chtěly být, až vyrostou. 

Naše halloweenské dopoledne ve školce bylo plné kouzelné atmosféry, kostýmů 
a smíchu. Děti i učitelky se proměnily v nejrůznější strašidla, dýně a další postavy. 
Společně jsme vydlabávaly dýně a vytvářely originální strašidelné obličeje, které daly 
celé školce tajemný nádech. Nechyběly ani tematické hry, při kterých si děti užily 
spoustu zábavy. Na závěr dopoledne jsme si všichni zatancovaly. Rády bychom 
poděkovaly všem rodičům, kteří přinesli sladkosti, ovoce a materiály na tvoření pro 
naše halloweenské dopoledne! Díky vaší podpoře si děti užily nejen skvělé tvoření, ale 
i sladké odměny, které jim vykouzlily úsměv na tváři. Velké poděkování patří Rodinné 
farmě Turnovec a Truhlářství Král za podporu a skvělou spolupráci. Děkujeme, že jste 
se podíleli na kouzelném dopoledni a pomohli nám vytvořit krásné vzpomínky pro děti. 

Ve školce proběhlo 7. listopadu krásné divadelní vystoupení s pohádkou O kamarádství, 
které nadchlo a pobavilo. Příběh plný vtipných situací a dobrodružství ukazoval, jak 
důležité je mít přátele, kteří si pomáhají a dokážou spolupracovat. Děti se bavily 
a zároveň si z pohádky odnesly hodnotné poselství o přátelství, laskavosti a vzájemné 
podpoře. 

Další z našich speciálních dnů byl Den kuchařů a kuchařek. Celý den jsme si užívali 
skvělou atmosféru, kdy naše malé šéfkuchaře a kuchařky čekala spousta zábavných 
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aktivit. Děti se s nadšením účastnily přípravy jednoduchých, ale chutných pokrmů, při 
kterých nejenže ochutnaly své vlastní výtvory, ale také se dozvěděly, jak to v kuchyni 
vlastně funguje. 

Naši malí kuchaři si vyzkoušeli, jak je důležité mít trpělivost a spolupracovat při 
přípravě jídla. Nakonec děti poděkovaly paním kuchařkám, jak se o ně hezky starají, 
jaké pochoutky jim vaří k obědu a připravují pestré svačinky. 

Dalším a pro nás novým divadlem bylo Divadlo z bedny. Děti se zúčastnily skvělého 
divadelního představení „O zlaté rybičce“, které nás všechny naprosto uchvátilo. 
Pohádka o zlaté rybičce, která plní přání, byla nejen napínavá, ale i velmi zábavná! 
Herecký tým nás svými vtipnými výstupy doslova vtáhl do děje. Největší radost nám 
udělalo, že děti byly zapojeny do celé hry – zpívaly, tleskaly, a dokonce pomáhaly 
s některými kouzelnými okamžiky přímo na „jevišti“. Doufáme, že návštěva tohoto 
divadla nebyla v naší MŠ poslední. 

Nyní ve školce probíhají přípravy na návštěvu Mikuláše s pekelníky, příchod Ježíška 
a vánoční besídky. Paní učitelky s dětmi nacvičují básničky, písničky a vyrábějí 
sváteční výtvory. 

Přejeme Všem krásné, pohodové a radostné Vánoce v kruhu blízkých, které máte rádi. 
Věřím, že nový rok přinese spoustu úspěchů nejen ve školce, ale i při nových zážitcích, 
které spolu děti prožijí. 

       Za kolektiv MŠ Jana Bechyně 

 

Foto: Jana Bechyně 
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Nový školní rok 2024/2025 
2. září 2024 začal pro 213 žáků naší školy nový školní rok, rok 2024/2025. Prvňáčky 
v tento pro ně slavnostní den přivítala paní ředitelka Mgr. Pavla Vonešová, jejich třídní 
paní učitelky, Mgr. Lucie Maňáková a Mgr. Tereza Švecová, pan Ing. Jiří Popelka a zá-
stupce SRPDŠ. 

I v letošním školním roce se škola kromě výchovně-vzdělávacího procesu zaměřuje na 
účast žáků v soutěžích, návštěvy kulturních pořadů, pořádání exkurzí a projektových 
dnů. Ne všech aktivit se zúčastnili všichni žáci naší školy. Proto vás nejprve seznámíme 
s těmi, do kterých se zapojily všechny třídy 1. – 2. stupně. 

3. září 2024 si užili všichni žáci společně se svými třídními učiteli. Protože byl krásný 
zářijový den, nikdo nezůstal ve škole. I když je okolí Jistebnice téměř pro každého 
mnohokrát prozkoumané, přece jen jsme našli místa, která nás opět okouzlila.  

Každoročně navštěvujeme výstavy v galerii U Kostela. Velice se nám líbila expozice 
obrazů a skic jistebnického rodáka Richarda Laudy. Prohlédli jsme si ilustrace knížek 
pro děti a obrazy, na kterých byla zachycena Jistebnice a jihočeská příroda. Po dlouhé 
době jsme mohli spatřit i kopii Jistebnického kancionálu. 

V předposledním zářijovém týdnu naši školu navštívil zástupce Městské policie Tá-
bor, pan pprap. Johančík. V rámci Preventivního programu MP účastníci velice zají-
mavých besed diskutovali o bezpečném chování mimo domov a školu, kyberšikaně, 
kyberprostoru, netolismu a záškoláctví. Pro nejstarší žáky byla ještě připravena beseda 
na téma Mládež a paragrafy.  

Účast v krajském kole Přespolního běhu se v posledních letech stala již tradicí. I letos 
děvčata 8. a 9.třídy, Stela Bláhová, Ema Svatošová, Eva Farová, Nela Kouřímská, Da-
niela Vaczulková, Tereza Tomečková, v krajském kole soutěže vybojovaly zlatou 
příčku a tím si zajistily postup na republikové finále. To se konalo v říjnu 2024 v No-
vém Městě na Moravě. Letos se setkala děvčata s mimořádně silnou konkurencí, ale 
i s technicky obtížnou tratí. Stupně vítězů jim unikly, ale i tak se vrátily s cennými 
sportovními zkušenostmi. 

9. října 2024 jsme se všichni zapojili do celostátní akce – Papučový den. Fotografie 
jsme poslali do táborského hospice Jordán. Vyjádřili jsme tak podporu domácím hos-
picům. 

6. listopadu jsme navštívili prodejní výstavu prací klientů Klíčku a dětí z Dětského 
domova Radenín.  

4. listopadu 2024 připomněli svým mladším kamarádům žáci 7. třídy v doprovodu 
paní učitelky R. Švestkové původně keltský lidový svátek, Halloween.  

15. listopad 2024 byl na naší škole ve znamení Projektového dne. Byl věnován svát-
kům, které si připomínáme během kalendářního roku.  Průvodci byli žáci 9. třídy 
a úkolu se zhostili znamenitě. Každá třída si společně s vyučujícími vybrala svátek, 
který jim byl nejbližší. A tak žáci odpovídali na otázky a řešili kvízy týkající se Vánoc, 
28. října, sv. Václava, 17. listopadu 1989, … Nejlepších výsledků dosáhli žáci 8. třídy, 
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druzí byli žáci 5. třídy a 3. místo obsadili hoši 6. třídy. Všichni zúčastnění byli odmě-
něni drobnými dárky. 

25. listopadu 2024 jsme si v rámci Projektového dne připomněli nadcházející dobu 
adventu a Vánoc. O tom všem jsme besedovali s panem Hottmarem. Poté jsme dokon-
čili výrobu předmětů, které jsme prodávali na vánočním jarmarku. 

30. listopadu 2024, den před nadcházejícím adventem, se zaplnily prostory průjezdu 
jistebnické radnice, aby přilákaly neskutečné množství návštěvníků. Prodávaly se zde 
vánoční ozdoby, dárky, přáníčka, adventní věnce, vánoční cukroví, prostě vše, co je 
charakteristické pro dobu vánoční. Součástí předvánoční atmosféry bylo i rozsvícení 
vánočního stromečku a zpívání vánočních písní a koled. Pěvecký sbor pod vedením 
paní učitelky J. Peškové sklidil velké ovace.  

5. prosince 2024 zavítal mezi žáky a učitele sv. Mikuláš, andělé a čerti. 

19. prosince 2024 se konal koncert Děti dětem. Ti, kteří hrají na jakýkoliv hudební 
nástroj nebo rádi zpívají, vystoupili jako účinkující a vytvořili tak krásnou předvánoční 
atmosféru žákům 1. stupně. 

20. prosince 2024 se prostory KD Jistebnice proměnily ve filmový sál. Filmové před-
stavení si žáci navrhli sami, třídní učitelé pak o vítězi hlasovali. Žáci 1. stupně zde 
zhlédli film Sám doma 1 a jejich starší kamarádi filmové představení Snowboarďáci. 
Poté se všichni odebrali do svých tříd, kde měli připravenou vánoční besídku. 

1. třída 
30. září 2024 navštívili prvňáčci Městskou knihovnu v Jistebnici. 

2. třída 
16. říjen 2024 byl den, kdy předpovídané větrné počasí splnilo svoji úlohu. Pouštění 
draků na Majdaleně si společně s prvňáky, třeťáky a čtvrťáky druháci užili. 
5. listopadu 2024 byla pro žáky 2. třídy připravena v Městské knihovně v Jistebnici 
zajímavá beseda o nových knihách. 

3. třída 
9. – 13. září 2024 se třída (společně s žáky 4. třídy) zúčastnila plaveckého výcviku 
v hotelu Fontána Frymburk na břehu Lipna. Pod vedením zkušených instruktorů ZŠ 
Plavání se děti učily různé plavecké styly. Součástí pobytu byl i doplňkový sportovní 
a zábavný program. 

4. třída 
18. září 2024 hovořila MP Tábor s žáky 4. třídy o tom, jak se mají chovat jako účastníci 
silničního provozu. 
26. listopadu 2024 přivítala Městská knihovna v Jistebnici naše žáky, tentokrát žáky 
4. třídy. V rámci besedy si vypravovali s paní Novákovou o knize Já Baryk, Pověsti 
o zámcích či Zákeřné keře. 
Do Divadla O. Nedbala v Táboře se vydali čtvrťáci společně s prvňáky a druháky 
13. prosince 2024. Balet Popelka Sergeje Prokofjeva byl velkolepou podívanou se 
skvělými výkony mladých tanečníků souboru Taneční konzervatoře hlavního města 
Prahy a Bohemia Baletu.  
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7. třída 
Terra Madre Day, neboli Den Matky Země, se slaví po celém světě 10. prosince. 
Všechny spojuje touha po zachování místní gastronomie. Naši sedmáci sice nevařili, 
ale vytvořili krásné plakáty, které zdobí chodby naší školy. 

9. třída 
Každoročně vyhlašuje Městská knihovna Tábor, Střední zemědělská škola Tábor a Bo-
tanická zahrada Tábor literární soutěž. Té se zúčastnila Tereza Tomečková, žákyně 
9. třídy. Práce s názvem Pomocná čapí křídla byla oceněna Čestným uznáním. 

18. prosince 2024 se vydali žáci obou devátých tříd na exkurzi do Jaderné elektrárny 
Temelín. 

Pěvecký sbor pod vedením paní učitelky Julie Peškové opět reprezentoval naši školu. 
14. září 2024 zahájil sbor vernisáž výstavy obrazů a kreseb Kateřiny Kairy Hrachov-
cové a Jana Kunovského. 
28. září 2024 zazpíval pěvecký sbor krásné písně na Dobročinném zámeckém festivalu 
pro Jistebnicko.  
22. října 2024 vystoupil sbor na vernisáži Výstavy prací klientů stacionáře Klíček 
a Dětského domova Radenín. Prostory pro výstavu poskytla galerie U Kostela.  
30. listopad 2024 byl premiérou pro nově přihlášené zpěváčky. Mohli tak společně 
s ostatními vystoupit v bílých kostýmech na náměstí, aby několika vánočními 
skladbami navodili tu správnou adventní náladu při rozsvícení vánočního stromu na 
náměstí v Jistebnici.  
2. prosince 2024 zavítal pěvecký sbor do Domu s pečovatelskou službou v Jistebnici, 
aby tak zpříjemnil jeho obyvatelům začátek adventu. 
12. prosince 2024 se již potřetí vypravil pěvecký sbor do Prahy na Staroměstské ná-
městí, kde na otevřeném pódiu zazpíval krásné vánoční melodie. Úchvatná atmosféra 
Staroměstského náměstí a skvělé publikum byla pro zpěváčky odměnou za měsíce 
zkoušek. 
17. prosince 2024 se mohli v kostele sv. Michaela v Jistebnici hosté zaposlouchat do 
vánočních melodií pěveckého sboru. 

Poděkování 
Vedení Základní školy a Mateřské školy Jistebnice by rádo touto cestou srdečně podě-
kovalo zřizovateli školy a starostovi města Jistebnice, panu Ing. Jiřímu Popelkovi, za 
jeho vstřícnost, podporu a ochotu, s níž dlouhodobě přispívá k rozvoji naší školy 
a školky. Vaše spolupráce a aktivní zájem o vzdělávání našich dětí jsou pro nás neoce-
nitelnou oporou. Díky Vašemu pochopení a podpoře se nám daří vytvářet příjemné 
a inspirativní prostředí, ve kterém mohou děti růst, učit se a rozvíjet svůj potenciál. 
Děkujeme za to, že jste vždy připraven vyslechnout naše prosby a že Vaše práce i roz-
hodnutí směřují k tomu, aby naše škola a školka byly místem, na které mohou být 
Jistebničtí hrdí.  

Přeji všem žákům, zaměstnancům školy, Jistebnickým i obyvatelům okolních vesniček 
klidné Vánoce, v roce 2025 zdraví, klid a štěstí. 

                                                                    Kamila Kumžáková  
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Jistebnice 2. 12. 2024 

Milí přátelé,  
nedávno jsme rozsvítili vánoční strom, který nás upozorňuje na živého Krista. Je to 
symbol stromu života, který vyrůstá jako symbol naděje, plný světla, naproti stromu, 
o kterém čteme v biblickém příběhu Adama a Evy. Tehdy na člověka odcházejícího od 
Boha padá prokletí smrti. O Vánocích, na které se celý advent připravujeme, prožíváme 
způsob, jak se Bůh rozhodl člověka zachránit k životu. Stane se sám pro nás člověkem 
v dítěti, které se narodí do velké chudoby a bídy lidského života. Jeho smrt 
a zmrtvýchvstání ale přinese lidem záchranu ze smrti. Jediné, co od člověka očekává, 
je důvěra. „Věříš mi? Vlož se mi do rukou, tak jak jsem se já, Stvořitel, jako dítě Ježíš, 
vložil do náruče své matky Marie.“ Tím se tato historická událost stává současnou 
i v našem životě. 

Opravy kostela 
Chci na tomto místě poděkovat všem za trpělivost a shovívavost s omezeními či 
ztíženým pohybem na hřbitově a kolem kostela. V letošním roce jsme prováděli 
zásahy, které se veřejnosti dotýkaly pravděpodobně o něco více než v minulých letech. 
Děkujeme všem za shovívavost a pracovníkům města za spolupráci v údržbě hřbitova. 
Ještě bude nějaký čas trvat, než se celý prostor podaří opět srovnat, proto prosím 
o určitou opatrnost i obezřetnost při pohybu po hřbitově a v okolí kostela. 

Děkujeme všem dárcům, kteří vytrvale podporují spoluúčast na opravách kostela. 
Kromě darů se stále snažíme pokrývat část nákladů z dotace Ministerstva kultury 
v Programu záchrany architektonického dědictví. V letošním roce se, po odkrytí velmi 
unikátních historických fresek a maleb, náklady stavebních, archeologických 
i restaurátorských prací pohybují kolem 1,2 milionu Kč. Mimo to probíhají práce na 
rekonstrukci elektroinstalace a osvětlení kostela, které nyní je třeba předfinancovat 
s rozpočtem asi 1,4 mil Kč. Elektroinstalace by měla být podpořena Ministerstvem 
zemědělství prostřednictvím Státního zemědělského intervenčního fondu. Děkujeme 
též Městu Jistebnice za podporu oprav kostela, dlouhodobou spolupráci a letošní 
finanční příspěvek 250 tis. Kč. Biskupství českobudějovické letos přispělo 100 tis. Kč. 
Byli bychom rádi, kdyby se nám i s Vaší pomocí podařilo opravy tohoto zvlášť 
důležitého místa našeho města dokončit. 

Poděkování za renovaci betléma 
Děkujeme upřímně za opravu městečka a podkladu do jistebnických jesliček, kterou 
provedla paní Ludmila Dalíková s velkou citlivostí na vlastní náklady a spolu 
s manželem tak podpořili toto dílo. Těšíme se opět na krásný betlém. Po opravě ho 
požehnáme na Boží hod vánoční 25. 12. při bohoslužbě v 9.30 hod. 

Letní pouť k sv. Marii Magdaleně v roce 2025 oslavíme v neděli 27. července 2025 za 
účasti českobudějovického biskupa Vlastimila. 

Děkuji za vaši blízkost a srdečně vás zvu na oslavu vánočních svátků, k návštěvě 
jesliček i ke společnému setkání. Zveme zvláště rodiče s dětmi na vánoční bohoslužbu 
24. 12. v 15.00 hod. Půlnoční bohoslužba pak bude letos v Nadějkově (22.30 hod.). 
Aktuální informace o bohoslužbách a jiných akcích sledujte, prosím, ve vývěsce 
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u kostela, na webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/ nebo prostřednictvím mobilní 
aplikace Farnost do kapsy.  

Do adventní doby přeji nám všem, aby se stala trpělivým očekáváním příchodu 
Spasitele. Tedy, ať advent dovedeme prožívat jako čas přípravy na křesťanskou oslavu 
Vánoc, a to je oslava narození Ježíše Krista. To podstatné, co s ním přišlo na svět, je 
nové světlo a nový život, který je naplněný Boží přítomností.  

Na setkání se těší a žehná vám 
P. Pavel Němec, administrátor farnosti 

 

Kalendář farních akcí a aktivit a pozvánky do okolí 
Advent a vánoční bohoslužby: 

• Pá 6. 12. 2024 Jistebnice, Adventní duchovní obnova, zač. pátek 18.30 v kostele 
• So 7. 12. 2024 Jistebnice, 7.15 rorátní mše sv. při svíčkách 
• So 7. 12. 2024 Adventní duchovní obnova, 8.00 snídaně na faře/8.45 přednáška P. Martina 

Bráchy: Pět jazyků omluvy. Dopoledne možnost přijetí svátosti smíření. 
• Út 10.12. Opařany 17.00, koncert základních uměleckých škol pro Psychiatrickou nemocnici 

v Opařanech. 
• So 14. 12. Vikariátní setkání mládeže v Pelhřimově (vikariáty Tábor, Pelhř., Jindř. Hradec) 
• Ne 15. 12. – 3. neděle adventní, Borotín, 15.00 Adventní koncert ZŠ Borotín a VOUS. 
• Út 17. 12. Jistebnice, kostel 17.00 Adventní koncert ZŠ Jistebnice. 
• So 21. 12. Betlémské světlo 
• Ne 22. 12. 2024 Čtvrtá neděle adventní: Jistebnice 9.30 mše sv., betlémské světlo.  
• Út 24. 12. Štědrý den: odpoledne otevřený kostel, jesličky, Jistebnice 15.00 vánoční mše pro 

rodiny. Ve 22.30 Nadějkov, Vánoční „půlnoční mše sv.“ 
• St 25. 12. Slavnost Narození Páně – Boží hod vánoční: Nadějkov 8.00/ Jistebnice 9.30 mše + 

opravený betlém /Borotín 11.30/Opařany 15.00 koncert dětí/Opařany 17.00 mše 
• Čt 26. 12 Svát. sv. Štěpána, mučedníka: Nadějkov 8.00/Jistebnice 9.30/ Nový Kostelec 11.00/ 

Opařany 18.30 Bolech: Česká mše vánoční Jakuba Jana Ryby: Hej mistře! 
• Pá 27. 12. Svát. sv. Jana, evangelisty: Jistebnice 7.45 mše/Hodušín 16.00 koncert a žehnání 

vína  
• So 28. 12. Svát. sv. „mláďátek“ betlémských: Hodušín 15.15 /Opařany 17.00 mše 
• Ne 29. 12. Svát. Sv. Rodiny Ježíš, Marie a Josefa: Nadějkov 8.00/ Jistebnice 9.30/ Borotín 

11.30 mše 
• Út 31. 12. Sv. Silvestra, papeže: Nadějkov 14.00 mše/Jistebnice 15.30 mše na poděkování 

s prosbou o Boží pomoc a požehnání do nového roku. 
• St 1. 1. 2025 Slavnost Matky Boží, Panny Marie, Nový rok: Nadějkov 8.00/Jistebnice 9.30/ 

Borotín 11.30/Opařany 17.00 
• Čt 2. 1. Nadějkov 18.00 
• Pá 3. 1. Jistebnice 7.45 
• So 4. 1. Zjevení Páně Hodušín 15.15/ Opařany 17.00  
• Ne 5. 1. Slavnost Zjevení Páně – Tří králů, žehnání vody, kadidla a křídy: Nadějkov 8.00/ 

Jistebnice 9.30/Borotín 11.30 
• Ne 12. 1. 2025 Svátek Křtu Páně: Nadějkov 8.00/Jistebnice 9.30/Borotín 11.30, končí doba 

vánoční. 
V Jistebnici bude v lednu probíhat Tříkrálová sbírka na podporu charitních projektů. Město budou 
procházet koledníci, kteří budou vybaveni zapečetěnou kasičkou a doprovodem s průkazem 
opravňujícím ke sbírce. 
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Obnova kříže na hřbitově v Jistebnici 
Po mnohaleté iniciativě jednoho z farníků z Jistebnice se v průběhu září letošního roku 
podařilo obnovit kříž na jistebnickém hřbitově. Tento významný symbol, umístěný 
přibližně uprostřed hřbitova, prošel rozsáhlou renovací.  

Práce zahrnovaly očištění kamenných částí kříže, náhrobní desky a hrobových kamenů, 
které se nacházejí před křížem. Dále bylo provedeno pozlacení těla Krista a obnovení 
zlatého písma na náhrobních deskách umístěných ve spodní části kříže.  

Obnovu realizovala kamenická firma Kamenictví KÁMEN Tábor, která tuto zakázku 
úspěšně dokončila za výhodnou cenu 20 000 Kč. Na financování obnovy přispělo 
Město Jistebnice částkou 15 000 Kč (+ DPH). Zbylou částku uhradila nejmenovaná 
dárkyně z řad místních farníků. 

Poděkování patří nejen těmto dvěma hlavním přispěvatelům, ale také všem farníkům, 
kteří se velmi ochotně a aktivně zapojili do praktické realizace. Jejich pomoc při 
zapůjčení, stavbě, demontáži a úklidu lešení proběhla zcela dobrovolně, bez nároku na 
odměnu. 

Upřímné Pán Bůh zaplať všem, kteří přispěli k obnově této památky. Znovuobnovený 
kříž bude důstojným místem vzpomínky na naše zemřelé předky a významnou součástí 
jistebnického hřbitova. 

Za Římskokatolickou farnost Stanislav Mácha 

 

Spolek SEKS informuje 
30. 11. 2024 členové spolku SEKS po patnácté ozdobili vánoční strom. Před tím 
provedli výzdobu světelnými hvězdicemi v ulicích města. Vánoční strom se rozsvítil 
tradičně v 17 h. Po projevech předsedy spolku L. Kunovského, starosty města 
J. Popelky a administrátora farnosti p. Pavla Němce zazněly vánoční písně pěveckého 
sboru ZŠ pod vedením p. J. Peškové. Děkujeme všem, kteří se podíleli na zdobení 
stromu a betlému, děkujeme sponzorům – Městu Jistebnice, GS Techniku, Farmtecu 
a dalším za finanční a materiální podporu. Rovněž je třeba ocenit p. Laurina, který 
opravil několik figurek, které byly poškozeny větrem. Občerstvení zabezpečil 
p. Stejskal z KD. Dík patří i T. Kolihovi, který naši akci prezentoval na stránkách JČ 
Teď a v týdeníku Táborsko.  

Z dalších akcí, které nás čekají, jsou tyto: 

25. ledna 2025 výroční schůze, na které si mimo jiné připomeneme 20-té výročí 
založení spolku (11. 12. 2004) a  

22. února 2025 masopustní průvod, na který zveme jak masky, tak i ostatní občany 
Jistebnice a okolí.  

Členové spolku přejí všem klidné a pohodové vánoční svátky a hodně zdraví, štěstí 
a úspěchů v roce 2025.  

Za SEKS Milan Bastl 
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Protipovodňová opatření 
V souvislosti s opět mohutnými vodními srážkami v polovině září letošního roku je 

potřeba se neustále zabývat minulými historickými zkušenostmi a především 
zdokonalováním protipovodňových opatření za účelem ochrany obyvatelstva a jejich 
majetku. Na začátek si připomeneme podstatné a současně neradostné údaje z tohoto 
roku, způsobené hydrometeorologickou situací pod názvem BORIS. Na území 
Jeseníků a Rychlebských hor spadlo během několika dní přes 500 mm srážek (500 
litrů vody na 1 m²). Jinde na území ČR to byla polovina nebo třetina uvedeného 
množství. V silně postiženém území se značně rozvodnila řeka Bělá, Desná, Opava, 
Opavice, Stěnava, které odvodňují podstatnou část území Olomouckého 
a Moravskolezského kraje. Byla zatopena města a obce: Ostrava a Bohumín 
(protržení hráze), Opava, Krnov (zatopení z 80 %), Jeseník, Litovel, Hanušovice, 
Mikolášovice, Písečná, Česká Ves a další. Menší problémy byly též na střední a jižní 
Moravě a také v jižních Čechách. Celková bilance následků povodně 2024 je 5 obětí, 
8 pohřešovaných, zachráněno 1 500 lidí, 20 000 lidí evakuováno, celkové škody 
dosáhnou zřejmě částky 100 mld. Kč. Podstatný vliv budou mít též následné škody 
vzniklé poškozením infrastruktury (zejména železniční a silniční sítě) a omezením 
výroby, následně též vyšší nezaměstnaností v postiženém území. Konkrétně bylo 
poškozeno 80 km železničních tratí. 

Meteorologové předpověděli letošní katastrofické deště poměrně přesně zhruba 
s týdenním předstihem. V současné době již k tomu mají potřebné vybavení. Bohužel 
museli čelit vyhrůžkám několika zabedněnců, kteří se chystali podat trestní oznámení 
v případě, že nezačne pršet. Přesto byl následně aktivován integrovaný záchranný 
systém. S cílem vytvoření retenčních kapacit byly také odpouštěny přehrady, takže 
například částečně vypuštěná Vltavská kaskáda úspěšně zvládla povodňovou vlnu 
a zachránila tak Prahu. Na řece Opavě nebylo ovšem díky chybějící přehradě Nové 
Heřminovy co regulovat, proto tam vznikly obrovské škody. Vytopení občané, nyní 
již třeba bez rodinného domu, mohou za to poděkovat příslušným aktivistům, kteří 
stavbě přehrady od povodní v roce 1997 neustále bránili. Aby toho nebylo málo, tak 
o žalobě na stát, tedy zřejmě na všechny občany ČR, za způsobené škody uvažuje 
Opava a Krnov. Přitom dle informací z médií mají některé tamní radnice pověstné 
máslo na hlavě, protože evakuace občanů probíhala v některých případech se 
zpožděním. Dokonce se údajně občanům tvrdilo, že voda jim poteče jen z kohoutků. 
Popsané právní záležitosti nijak nesnižují utrpení postižených lidí, ani obrovské 
nasazení příslušníků IZS (profesionálních a dobrovolných hasičů, Policie ČR, 
armády), dobrovolníků z řad občanů, dobrovolných dárců a dalších. Vzniklá vlna 
pomoci a solidarity byla mohutná, za což náleží patřičné ocenění. Také Jistebnice se 
k ní připojila, protože věnovala finanční výnos ze Zámeckého festivalu ve prospěch 
postižené severní Moravy. Přesné směrování pomoci bylo konzultováno s družební 
obcí Jistebník. 

Velké deště s následnými škodami proběhly v posledním období v letech: 1997,  
2002, 2010, 2013 a lokálně i v některém dalším roce. V roce 1997 byla nejvíce 
postižena Morava. V tomto roce bylo zaznamenáno 60 obětí, přičemž většina lidí se 
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utopila. Čechy byly nejvíce postiženy v roce 2002. Dokonce v Jistebnici došlo 
k částečnému přetečení rybníka Kaplice. Ze statistik můžeme vysledovat zvyšující 
úspěšnost meteorologické služby a integrovaného záchranného systému, což je mimo 
jiné ovlivněno jejich lepším vybavením. Negativní zkušenosti s povodněmi se ne 
vždy promítají do vědomí občanů. Snadno se na tyto věci zapomíná. K tomu se 
připojuje: nenasytnost některých majitelů pozemků (jeden ha za 90 mil. Kč), naivní 
amatérské představy rádoby některých ochránců přírody a nedokonalost právního 
systému. Nakonec je špatný stát, který musí dodržovat špatné zákony. Stávající stav 
je určitý apel na poslance, aby pracovali, nehádali se a nevěnovali svou pozornost 
předvádění občanům umělecky trapných tanečků.  

Hodně se v poslední době mluví o klimatické změně s tím, že období klimatického 
klidu skončilo v devadesátých letech minulého století, Není to tak úplně pravda, 
protože je potřeba si připomenout, že v roce 1954 zachránila Prahu před velkou 
vodou právě dokončená a nenapuštěná Slapská přehrada. Stejně tomu bylo i v roce 
1956, kdy dokončené a nenapuštěné Lipno zachránilo Český Krumlov v době velmi 
rychlého jarního tání. Nelze také zapomínat na ještě větší povodně z doby 
středověku. 

O výstavbě přehrady Nové Heřminovy na řece Opavě se uvažovalo již v době 
Rakouska-Uherska. Zcela konkrétní potřeba její existence nastala v důsledku velkých 
škod z povodně v roce 1997. Byla zpracována celá řada studií, projektů a především 
proběhl velký počet jednání a soudních sporů. Dokonce tuto věc řešil 2x Ústavní 
soud ČR. Výsledkem toho bylo, že nebude realizována velká varianta stavby, ale 
pouze malá. Otázkou je, zda se jedná o úspěch, kompromis nebo poloviční technický 
paskvil. Současně nastalo také obrovské zdržení zahájení její stavby. Přehrada má mít 
betonovou hráz o délce 330 metrů, výšku hráze 26,5 metru. Objem nádrže má být 
14,6 mil. m³, z toho retenční prostor má být 3 mil. m³. Vzhledem k velikosti povodí 
by měla mít retenční prostor spíše 11,5 mil. m³. Cena přehrady se podle předběžných 
výpočtů pohybuje v řádu mld. Kč, což je podstatně méně než vzniklé škody v daném 
regionu následkem povodní. Součásti stavby bude též nová komunikace na estakádě 
pod přehradou, protože se kvůli malé, tedy upravené, šíři koruny tam hráze zkrátka 
nevejde. 

V poslední době se značně mluví o suchých nebo polosuchých poldrech. Jedná se 
o zařízení, kdy se na vodním toku postaví sypaná hráz s výpustním objektem 
potřebného průměru. Při větším vodním stavu se poldr více nebo méně zatopí 
a z výpustního objektu odtéká stále stejné množství určené vody. Má to celou řadu 
velkých rizik. Například když sypaná hráz při velkých přívalech vody přeteče 
a poškodí se, jako se to stalo v Polsku. Pak vzniká záplavová vlna, která obsahuje 
stovky tisíc m³ vody. Poldry mají jen okrajový význam, protože se hodí pouze do 
vybraných lokalit. Nemají ani příliš ekonomické opodstatnění. Naopak přehrady se 
dají využívat k aktivní regulaci průtoku vody, k potlačování sucha v krajině, k výrobě 
zelené elektrické energie a v neposledně řadě k rekreaci.   

Ve společnosti se také neustále propagují falešné představy, jak je nutné vodní 
toky svázat a ohradit hrázemi. V podstatě ve svém principu to připomíná přetékající 
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vanu. Naopak je potřeba koryta řek prohloubit a rozšířit, například vybudovat 
postranní rezervní suché náplavky. Důsledky protržené hráze si letos plně užili 
v Bohumíně a v Ostravě. Je také potřeba se vrátit ke zkušenostem našich předků, kdy 
každý mlynář měl na rybníku stavidla. Před deštěm vodu odpouštěl, v době sucha 
zadržoval. Běda kdyby na níže položený mlýn poslal větší vodu. Každý obyčejný 
rybníkář dříve věděl, že rychlé vypuštění rybníka nebo jeho rychlé napuštění může 
poškodit hráz, což by si mimo jiné měli uvědomit propagátoři poldrů. Nevím, co by 
na dnešní názory a dobu řekl slavný rybníkář Jakub Krčín z Jelčan a Sedlčan, 
budovatel rybníka Rožmberk. 

Existuje mnoho možností, jak se bránit povodním. Současně je nutné dbát na 
optimální vodní režim v krajině, což také znamená vypořádat se se suchem. 
Obrovský význam mají v tomto směru občas zaplavované lužní lesy, údolní nivy 
a udržovaná sorpční (zádržná) schopnost půdy. V minulosti bylo meliorováno 1,2 
mil. ha půdy, což je asi třetina z celkového půdního fondu. Proto celková schopnost 
půdy v ČR zadržovat vodu klesla z 8 mld. m³ vody na 5 mld. m³ vody. Tudíž 3 mld. 
m³ vody odteče bez užitku. Na ideální vláhovou situaci v krajině má velký vliv stav 
lesů a dostatek humusu v zemědělské půdě. Rozhodně není dobře, že v lesích, 
zejména na bezzásahových územích, vznikly po kůrovcové kalamitě holiny nebo že 
se ve velké míře spaluje biomasa. Rovněž deficit humusu v půdě má mnoho 
negativních důsledků, jako je půdní sucho, půdní eroze a malé výnosy. Prvotní 
příčiny této situace spočívají v malém objemu živočišné výroby a v neúměrně velkém 
zpracování exkrementů zvířat v bioplynkách. Často se najdou zanícení propagátoři 
uvedených postupů, ale přírodě (ale i lidem) tím jenom škodí. Toto není prosím útok 
na skutečné ochránce přírody, kteří ji chrání, třeba jenom tím, že sbírají po jiných 
lidech odpad.  

Vodohospodářské zásahy je potřeba dělat citlivě v souladu s přírodními zákony, 
což se v plné míře týká regulace toků, výstavby hrází, udržování vegetace, budování 
nádrží, komunikací a mostů. Je třeba se vyvarovat zástavby území v záplavové 
oblasti. Tato pravidla se často nedodržovala. Při evakuaci mají přednost občané 
a pokud je to možné, odvézt auta, cenné věci, případně odstranit plovoucí předměty. 
Zejména velké problémy dělá vodou unášené dřevo. 

Určitým způsobem můžeme konstatovat, že v Jistebnici byla během posledních 
dvou desetiletí vybudována potřebná protipovodňová opatření. Rybníky jsou 
odbahněné, mají nové výpustní objekty. Hráze rybníků jsou rozšířené, zvýšené 
a opatřené bezpečnostními přelivy dimenzovanými na tisíciletou vodu. Rovněž 
všechny vodní toky přímo v Jistebnici jsou zregulované. 

Mgr. Vladimír Mašek 
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Rozhovor 
 

Makov se dočkal pozemkových úprav 
V katastrálním území Makov došlo koncem srpna 2024 k ukončení řízení 
o komplexní pozemkové úpravě. Vedoucího pozemkového úřadu Tábor inženýra 
Davida Mišíka jsem požádala o rozhovor. 

 

Pane Mišíku, jak byste laikovi vysvětlil důvod pozemkových úprav? 

Důvod pozemkových úprav lze snadno pochopit porovnáním těchto leteckých snímků 
Makova. Jeden je z roku 1952 a druhý z roku 2023. Vidíte obrovský rozdíl 
v obhospodařování polí. Zemědělci se přizpůsobili modernímu vývoji, ale parcely 
v katastru nemovitostí zůstaly prakticky od doby Marie Terezie beze změny, což 
nevyhovuje nikomu. 

 

 

Jedná se určitě o časově náročný proces, že?  

Pozemkovou úpravy v katastrálním území Makov jsme na žádost vlastníků zahájili už 
v roce 2012! O pozemkovou úpravu musí požádat minimálně nadpoloviční většina 
vlastníků zemědělské půdy. Vlastní práce pak začaly v roce 2015. Součástí úprav je 
zaměření celého území, zjišťování průběhu vlastnických hranic a vlastní návrh nové 
parcelace. Nakonec jsme docílili toho, že se počet parcelních čísel zmenšil z 1700 na 
číslo 656, průměrná výměra parcely se z 0,29 ha zvětšila na 0,77 ha. Každý pozemek 
je přístupný po komunikaci ve vlastnictví obce. Nezbytnou součástí byl i schválený 
plán tzv. společných zařízení, který, kromě sítě cest, zahrnuje i ekologická, 
vodohospodářská a protierozní opatření. Pozemková úprava je poměrně dlouhý proces, 
během něhož je třeba vše projednat a odsouhlasit s vlastníky i dotčenými orgány. 

Zdroj: Národní geoportál Inspired 

Zdroj: Veřejný registr půdy LPIS 
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Rozhovor 
 

V k.ú. Makov nám celý proces zbrzdily 2 námitky, jejichž řešení trvalo téměř dva roky. 
Ale podařilo se! 

K čemu jsou pozemkové úpravy ještě důležité? 

Pozemkové úpravy umožňují reagovat na společenské i ekonomické změny, které 
vznikají ve vlastnických i uživatelských vztazích. Přizpůsobí vlastnickou držbu 
změnám v hospodaření zemědělců. Současně se snažíme obnovit krajinu, a to jak 
výsadbou zeleně, např. obnovou mezí, remízků, biokoridorů (na území okresu Tábor 
jsme již vysadili přes 70 tis. stromů a keřů), tak návratem malých vodních nádrží, 
rybníků i mokřadů do krajiny. Současně se snažíme reagovat i na klimatickou změnu, 
takže námi vybudované ochranné nádrže chrání např. obce Nemyšl, Prudice a Košice.  
Také Pozemkovým úřadem postavený protipovodňový val v k.ú. Klenovice ochránil 
letos samotu Ovčín před povodní na řece Lužnici. Celkem jsme realizovali v okrese 
Tábor opatření za více než 0,5 miliardy korun.  

Zhodnotíte nám prosím stav pozemkových úprav na Táborsku 

Na okrese Tábor je 254 katastrálních území. Na 73 území jsou již pozemkové úpravy 
zapsány v katastru nemovitostí, v 57 katastrálních územích (z výše uvedených 73) 
realizujeme společná zařízení a 25 komplexních pozemkových úprav má otevřené 
řízení v různých fázích, od právě zahájených až k téměř dokončených. Zájem obcí i 
vlastníků o další pozemkové úpravy stále je. 

Které další území na Jistebnicku je již po pozemkové úpravě? 

V katastrálním území Božejovice právě dokončujeme plán společných zařízení. V roce 
2023 jsme dokončili obnovu rybníka Horšín, která byla hrazena z Národního programu 
obnovy (NPO – EU). Letos jsme tam zahájili stavbu polních cest (C24, C48, C68 a 
C69).  V současné chvíli jsou dvě cesty dokončeny, zbylé dvě dokončíme do poloviny 
roku 2025. Stavba komunikací je kompletně hrazena z Programu rozvoje venkova – 
EU. Obecně je celá pozemková úprava včetně realizace společných zařízení hrazena 
Pozemkovým úřadem (a to z různých zdrojů – z rozpočtu ČR a peněz EU – programu 
NPO, PRV a nově i Společné zemědělské politiky). Realizovaná společná zařízení jsou 
následně bezplatně předána příslušné obci.  

Chtěl byste naše občany na něco důležitého upozornit? 

V katastrálním území Makov, na základě zapsaných pozemkových úprav, zanikají 
k 1. říjnu 2024 dosavadní nájemní a pachtovní smlouvy mezi vlastníky půdy 
a zemědělci a je třeba dohodnout nové smluvní vztahy. V lednu 2025 je také nutné 
podat nová daňová přiznání, zohledňující výsledky pozemkových úprav. Se vším jsme, 
jako Pozemkový úřad, připraveni vlastníkům i uživatelům v k.ú. Makov (a nejen tam) 
pomoci.   

(pes) 
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Spolek Sedlecká 
 

Vildův mlýn – duch a srdce Jistebnice 

S koncem 2024 finišujeme se stavbou toalet. O funkčních záchodech mluvíme už delší 
dobu. Jejich kolaudaci jsme původně plánovali na květen 24. Asi bychom mohli napsat, 
že za zdržení mohou vykopávky. My máme ovšem radost.  

Doufali jsme, že by archeologové mohli potvrdit domněnku stáří domu. Potvrzený 
dendrochronologicky máme konec 18. století, ale některé ukazatele nám naznačovaly, 
že dům je starší. Objekt bývalého mlýna jsme dali k dispozici k bádání archeologům 
a Petr Pinc se ve svém volném čase dokopal o několik století zpátky. Výsledky 
výzkumu ještě nejsou úplně kompletní, ale už teď víme, že zeď mlýnice je pozdně 
gotická nebo raně renesanční. Odhalila se zeď objektu, který nemáme ještě přesně 
určen. Tato zeď je raně barokní a při výkopech byly nalezeny střepy ze třináctého 
století a kachle ze století šestnáctého. 

Samotný výzkum je hodnocen jako velmi přínosný i ve spojení s nálezy ve výkopech 
kanalizace. Jistebnice nebyla doposud podrobněji archeologicky probádána a my jsme 
rádi, že jsme mohli dát k dispozici objekt, kde se v minulosti bydlelo a mlelo. 

Klid konce roku je spojený s díky a úsměvem při vzpomínkách svázaných s letošním 
mletím mlýna. Bylo to hlavně o stavbě a kultuře. Schody do suterénu, na půdu, toalety, 
a hlavně kulturní úterky. 

Nedávno jsme měli možnost prezentovat výsledky kulturního mletí členům městské 
rady. Děkujeme Městu Jistebnice a také Jihočeskému kraji za podporu Kulturního mletí 
ve Vildově mlýně. Na stránkách Zpravodaje připomeneme, koho jste u nás letos mohli 
potkat: 

 

 

Kristýna Vrkočová,  
bývalá redaktorka ČT 

 

Milena Steinmasslová, 
držitelka Českého lva, 
pedagožka, herečka 

 

Ilona Svobodová, herečka, 
dabérka, pedagožka 
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Spolek Sedlecká 
 

 

Petr Lněnička, herec 
a dabér, seriál Metoda 
Markovič, filmy Milada, 
Jan Hus, Poslední zastávka 
smrt 

 

Jakub Špalek, - herec, 
režisér, producent, film 
Šakalí léta, Jízda a další, 
seriály Kraj, Podezření 
a další 

 

Štěpán Pavlík,  
starosta Tábora 

 

Matěj Kačírek, influencer, 
módní návrhář, moderátor 
vlastního TV pořadu, tvůrce 
reklam pro firmy: 
McDonald, Jägermeister, 
Sedita  

 

Jan Zadražil, herec,  
filmy Vyšehrad, Zatmění 
a další, seriály Specialisté, 
Ohnivý kuře a další 

 

Matěj a Tereza Rumlovi, 
herec a jeho herecká 
manželka, seriál 
Devadesátky, Comeback 
a další 

 

Foto: archiv Divadla v Celetné, České televize a Vildova mlýna 
 

ZA ROK 2024 PROBĚHLO 16 KULTURNÍCH AKCÍ: 

5x divadlo, 8x hudba, 2x přednáška, 1x básně 

Děkujeme za podporu všem, kteří podporují otáčení mlýnského kola, které nepohání 
voda, ale čas a energie nás všech. Doufáme, že i v příštím roce se podaří udržet mlýnské 
kolo v chodu. V plánech na rok 2025 je hlavně zprovoznění toalet a kultura – divadlo, 
přednášky a koncerty. Přejeme Vám všem na závěr starého a začátek nového roku 
krásný čas strávený mezi lidmi, se kterými je Vám fajn. na místě, kde je Vám fajn. 

S láskou a mírem Vildův mlýn 
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Jistebnický skautský oddíl 
Děti z našeho oddílu mají za sebou nabitý podzim. V září jsme pomáhali při organizaci 
čtvrtého Zámeckého festivalu. Na podzim se náš celý oddíl vydal na výpravu do 
Opařan. Víkendovka byla protkána vodními aktivitami na pramicích, tvořením a mimo 
jiné i hraním a zpěvem na kytaru.  

V říjnu jsme se rozloučili s vodáckou sezónou a zodpovědně jsme zamkli řeku Lužnici 
u naší loděnice u Stádleckého mostu. Tentokrát jsme na zamykání řeky šli pěšky 
rovnou z podzimní výpravy a zúčastnili jsme se skautského vaření u mostu, kdy 
tématem vaření byla brambora. Naším výtvorem byla brambora s dipem a sýrem, která 
porotu nadchla.  

Stejně jako každý rok pořádáme v sobotu dopoledne 21. prosince 2024 vánoční sbírku 
pro Domácí Hospic Jordán na náměstí v Jistebnici, na kterou jste srdečně zváni. Na 
sbírku napekly děti perníčky a vyrobily přáníčka do domu s pečovatelskou službou, 
aby jeho obyvatelům zpříjemnily vánoční čas. V odpoledních hodinách poté skauti 
přivezou do Jistebnice Betlémské světlo, pro které si budete moct dojít do kostela či na 
adresu Sedlecká 233 Jistebnice.  

Více informací o Jistebnickém oddíle najdete na: www.trinactkaoparany.cz  

Za jistebnický oddíl vodních skautů  
Maiky 

Foto: Maiky 
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38. Silvestrovský běh ulicemi města Soběslavi 
S koncem roku se v Soběslavi odehraje tradiční klání běžců, kteří považují za výzvu 
zimní a noční závody. V pondělí 30. 12. 2024 od 21:00 hodin začne na náměstí 
sportovně kulturní program tradičního silvestrovského běhu.  

Hned po zahájení programu se mohou registrovat běžci dětských kategorií, ve kterých 
letos organizátoři udělali výrazné změny. Rostoucí zájem a počet malých běžců si 
vynutil další kategorii, takže medaile se budou udělovat ve třech kategoriích: do 6 let, 
7–10 let a 11–14 let. Premiéru bude mít rovněž hodnocení dívek a chlapců zvlášť. Start 
nejmladší dětské kategorie na 300 metrů bude v 21:30 hodin, starší děti poběží 450 
metrů v 21:45 hodin a nejstarší dětská kategorie na 900 metrů odstartuje 22:00 hodin. 

Jak je již 38 let tradicí, hlavní závod pro dospělé a družstva odstartuje o půlnoci a bude 
měřit 2024 metrů. Medaile se rozdělují mezi tři kategorie žen a tři kategorie mužů. 
U družstev se hodnotí umělecký dojem – originální silvestrovské převleky vítány! 
Prezence dospělých běžců začíná ve 22:00 hodin. 

Zábavu divákům a běžcům po celý večer zajistí kouzelník Pet, DJ Pája a sportovní 
složky ze Soběslavi a okolí. Těšte se také na překvapení! Po celou dobu bude 
samozřejmě k dispozici SoStánek a pro závodníky zajistí polévku a obvyklý štrůdl 
stánek Hospůdky V Růžku.  

Část výtěžku ze startovného bude opět předán diakonii Rolnička jako příspěvek 
k zajištění mobility pro její svěřence. 

Organizátoři SK Viktoria Tábor a Veteran 
Car Club děkují Městu Soběslav a všem 
sponzorům, bez nichž by se závod v tomto 
rozsahu nemohl uskutečnit. 

Bližší informace na plakátech a na 
webových stránkách www.4timing nebo 
www.skviktoria-tabor.cz. Zde se mohou 
závodníci dopředu elektronicky přihlásit 
stejně jako v místě závodu 30. 12. 2024. 

O regulérní měření časů jednotlivých 
běžců a následné zveřejnění výsledků se 
opět postará firma 4timing z Příbrami.  

Všem běžcům a přátelům našeho běhu 
přejeme hezké Vánoce a těšíme se na 
silvestrovské setkání. 

Za organizátory Lenka a Petr Čápovi 
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Energy Centre České Budějovice 
 

Zákaz provozu starých kotlů na pevná paliva 
 

Již v roce 2012 vstoupil v platnost nový zákon o ochraně ovzduší. Jedním z jeho 
zásadních ustanovení bylo zavedení zákazu provozování kotlů na pevná paliva (uhlí 
nebo dřevo) nižší než třetí emisní třídy, a to od září 2022. Tento termín byl pro 
domácnosti následně posunut o dva roky. Nyní tedy platí, že od 1. září 2024 je provoz 
těchto nejstarších a nevyhovujících kotlů definitivně zakázán. 

Zákaz je platný plošně, nezáleží tedy, jestli se jedná o provozovnu, rodinný dům nebo 
chalupu, která je využívána pouze občasně k rekreaci. Zároveň starý kotel nelze 
ponechat jako zálohu pro hlavní zdroj. Naopak, zákaz se týká pouze kotlů, nikoliv 
lokálních topidel, jako jsou například krbová kamna, a to i pokud jsou s výměníkem. 
Tyto lokální zdroje sloužící k přímému sálavému vytápění tedy mohou být nadále 
provozovány. 

Emisní třídu starého kotle lze vyčíst ze štítku na kotli. Pokud kotel štítek nemá, 
s velkou pravděpodobností tento kotel nesplňuje ani první emisní třídu. Zároveň třídu 
kotle (a zda je nutné jej vyměnit) lze vyčíst také ze zprávy o kontrole technického stavu 
kotle, kterou by měl majitel nechat provést jednou za tři roky. 

Stále platí, že na výměnu starého kotle lze využít některý z dotačních programů, 
aktuálně buď klasický program Nová zelená úsporám, nebo kotlíkové dotace, které 
jsou určeny pro nízkopříjmové domácnosti. Podporovány jsou především účinné kotle 
na dřevo či pelety nebo tepelná čerpadla. 

Pokud budou lidé i nadále topit v těchto již nevyhovujících kotlech, hrozí jim pokuta 
až 50 tisíc korun. 

V případě zájmu o bližší informace se můžete obrátit na poradenské středisko Energy 

Centre České Budějovice (www.eccb.cz), které nabízí bezplatné a nezávislé konzultace 

hrazené Ministerstvem průmyslu a obchodu. tel.: 387 312 580, e-mail: eccb@eccb.cz 
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Myslivecký ples v Jistebnici – plesová sezóna 
odstartována 

V sobotu 16. listopadu se v Jistebnici uskutečnil myslivecký ples, který společně 
pořádaly myslivecké spolky Smrčí Makov, Vrchovina Orlov a Vinice Jistebnice. Večer 
zahájil slavnostní nástup myslivců, kteří za hudebního doprovodu Povltavských 
trubačů připomněli tradice spojené s myslivostí. K tanci a poslechu hrála kapela Pitt 
BAND. Parket se brzy zaplnil a nálada zůstala výborná až do pozdních hodin. Zábavou 
večera byla také tombola, z níž si hosté odnášeli hodnotné ceny a tradičně nechyběla 
ani zvěřina. Rádi bychom tímto poděkovali všem, kteří ceny do tomboly věnovali, 
a především každému, kdo se podílel na organizaci plesu. 

Děkujeme za krásný večer!  
Za myslivecké spolky, Dominika Hroncová 

 

 
Fotografie z plesu najdete na: 
https://rajce.net/msvinicejistebnice/album/myslivecky-ples-2024 
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Fotbal 
 

Z činnosti 1. FC Jistebnice 
S blížícím se koncem kalendářního roku 2024 skončila podzimní část sezóny 
2024/2025. Náš tým vstoupil do soutěží se 7 týmy. 

Muži ,,A“ pokračují ve své činnosti v 1. A třídě. Tým nemohl sehnat nikoho na post 
hlavního trenéra, ač bylo osloveno plno lidí. S přípravou pomáhal Jan Švec, dále 
vedli tým Jan Stoszek a Marek Mrzena, aktivní hráči. Nakonec se kormidla chytil 
Ondřej Vavřina a vytrhl tak trn z paty. Podzimní část byla úspěšnější než loni a tým 
je se 17 body za 5 výher, 2 remízy a 6 proher se skóre 28:32 na 8. místě. Vedení týmu 
se v zimní přestávce ujme Jan Kodad. 

V této sezóně pokračuje „B“ tým mužů, který hraje pod hlavičkou FC Dynamo 
Božejovice v Božejovicích. Podzimní část byla velice náročná, jelikož plno opor 
týmu nemohla hrát pro zranění, a tak museli pomáhat i dorostenci, kterým za tuto 
pomoc děkujeme. Tým pod vedením Františka Popelky získal 9 bodů za 3 výhry 
a 7 proher se skóre 14:32 a nachází se na 9. místě. 

Dorost v létě prožil změny v sestavě. Skončili 4 hráči ročníku 2005 a přišli kluci 
ročníku 2009 ze starších žáků. Po zúžení 1. A třídy jsme sestoupili a neměli kde hrát. 
Přitom se podařilo sehnat 21 hráčů, a krajské vedení na neexistenci okresu odvětilo 
nám a Plané nad Lužnicí, že je nezajímá, že nemáme kde hrát. Nakonec jsme byli 
přijati do OP dorostu na okrese Benešov. Jsme rádi, že můžeme pokračovat 
v činnosti, ač je soutěž náročná co do počtu utkání. V soutěži hraje celkem 17 týmů a 
v sezóně nás čeká 34 kol! Musíme uznat, že kvalita soutěže je vyšší, než byla v 1. A 
třídě. Tým pod vedením Václava Máchy a Michala Housky získal 17 bodů za 
5 výher, 2 remízy a 8 proher se skóre 37:30 a obsadil po podzimu 10. místo a ještě 
má jedno utkání s Olbramovicemi k dobru. 

Dalším týmem jsou žáci, kteří pod vedením tria Marek Mrzena, Michal Svatoš a 
Pavel Ondráček. Starší žáci získali v osmičlenné skupině 14 bodů za 4 výhry 
v základní hrací době, 1 výhru na penalty a 5 proher se skóre 31:30 a obsadili 
4. místo. Mladší žáci letos hrají ve dvou skupinách a poté bude na jaře následovat 
play off. Ve skupině A mladší žáci získali 2 body za výhru po penaltách a 8 proher se 
skóre 12:54 a obsadili 7. místo. 

OP letos hrají starší a mladší přípravka, které vedou Jiří Matějka, Pavel Horčička 
a Martin Jahoda. Tým se dokáže poprat o každý dobrý výsledek a získává zkušenosti. 
V této soutěži jde především o to, aby se hrálo, nikoli o výsledky. I z toho důvodu se 
nevede oficiální tabulka.  

Velké poděkování patří všem trenérům 1. FC Jistebnice za odvedenou práci. 
Starají se s velkou ochotou o hráče všech věkových kategorií. Zároveň patří i velké 
poděkování všem rodičům a fanouškům za podporu. 

Na jaře velmi rádi přivítáme nové hráče do všech věkových kategorií. Zároveň 
přivítáme i nadšence o pomoc při trénování. Pokud chceš zkusit hrát fotbal, neváhej 
přijít. Případné informace u Václava Máchy či dalších trenérů.  

Za celý rok 2024 patří velké poděkování všem našim sponzorům.  
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Fotbal 
 
Mezi hlavní sponzory patří: Město Jistebnice, firma GS technik Jistebnice, firma 
Farmtec a.s., firma MS klempířství a pokrývačství Michal Sokolt, Martin Soukup, 
autodoprava Vitman a Golf Čertovo Břemeno. Děkujeme ale i všem dalším za 
podporu. Je těžké vyjmenovat všechny, kteří se podíleli na fungování klubu za celý 
rok.  

Na závěr bych chtěl jménem celého oddílu 1. FC Jistebnice popřát všem sponzorům, 
fanouškům a hráčům krásné prožití vánočních svátků a hodně štěstí a zdraví do 
nového roku 2025. 

       Za 1. FC Jistebnice Mgr. Václav Mácha 

Prosíme všechny fanoušky o zaslání fotek či dokumentů souvisejících s činností 
fotbalu v Jistebnici a okolí. Poslouží pro kroniku, která bude vydána příští rok. 

Předem děkujeme za případné zaslání na e-mail: 1.fcjistebnice@centrum.cz, nebo nás 
kontaktujte telefonicky na čísle: +420 604 190 528. 

Děkujeme. 

1. FC Jistebnice 

 

Hasiči Jistebnice 
Vážení příznivci, 
velice rád bych Vás seznámil s činností za uplynulé čtvrtletí. V tomto období jsme 
uspořádali 26. října na Staré hoře pálení vatry na počest T. G. Masaryka, kterého se 
zúčastnilo více než 200 účastníků. Touto cestou bych chtěl poděkovat všem dětem za 
překrásné draky. 

Dále bych chtěl poděkovat Vláďovi Švestkovi a Mílovi Vavříkovi za zpestření 
programu hrou na kytary a sokolníkům z Mladé Vožice.      

S mladými hasiči jsme se zúčastnili soutěže v Krtově, kde proběhl Závod hasičské 
všestrannosti a brannosti. Na této soutěži družstva přípravky obsadila 7. a 12. místo, 
družstvo mladších skončilo na 12. místě a družstvo starších si odvezlo stříbrné 
medaile a zajistilo si postup do krajského kola, které se konalo 9. listopadu 
v Česticích, okres Strakonice. Na této soutěži naši starší obsadili krásné 9. místo.   

Velice děkujeme všem našim sponzorům, a to především firmě GS Technik Orlov za 
dlouholetou finanční podporu, panu RNDr. Vladimíru Kuličovi a Městu Jistebnice za 
finanční příspěvek a materiální pomoc na dostavbu vyhořelého tábořiště u rybníka 
Kaplice a stálou podporu. Dále bych chtěl poděkovat všem našim příznivcům, kteří 
nám s naší činností pomáhají. 

Tímto bych vás rád pozval na náš tradiční Hasičský ples, který se uskuteční 18. ledna 
2025 od 20:00 hod. v Kulturním domě v Jistebnici s předtančením a půlnočním 
překvapením. 

Jménem Sboru dobrovolných hasičů Jistebnice Vám přeji klidné prožití vánočních 
svátků, hodně štěstí, pevné zdraví a spokojenost v následujícím roce. 

Za SDH Jistebnice Jaromír Netolický 
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SDH Božejovice – soutěžní sezona 2024 
V letošní sezoně jsme se zúčastnili kompletní Táborské hasičské ligy, která čítala 13 
soutěží. Navštívili jsme také okrskovou soutěž v Orlově a pohárovou soutěž ve 
Smrkově. Sezonu 2024 jsme zahájili v lednu zimní přípravou v tělocvičně 
v Petrovicích u Sedlčan, venkovní tréninky jsme zahájili až na začátku května, protože 
v dubnu a v první části května jsme se věnovali přípravě trati na pořádání soutěže, 
včetně přípravy zámkové dlažby jako podklad pod základnu. Zde je výčet našich 
letošních výsledků: 

Táborská hasičská liga 
18. 5. 2024 Žďár – 20,03 s, 12. místo 
8. 6. 2024 Tučapy – 19,55 s, 10. místo 
22. 6. 2024 Rybova Lhota – 18,74 s, 3. místo 
29. 6. 2024 Daměnice – 18,92 s, 10. místo 
29. 6. 2024 Slapy (noční) – 20,78 s, 15. místo 
20. 7. 2024 Strmilov – neplatný pokus 
27. 7. 2024 Dobronice u Chýnova – 19,04 s, 10. místo 
3. 8. 2024 Skrýchov u Malšic – 17,42 s, 5. místo 
10. 8. 2024 Božejovice – 19,50 s, 14. místo 
11. 8. 2024 Řepeč – 19,65 s, 11. místo 
24. 8. 2024 Kozmice – 19,09 s, 9. místo 
31. 8. 2024 Chotěmice – 19,29 s, 12. místo 
22. 9. 2024 Zhoř u Tábora – 19,19 s, 14. místo 

Ostatní soutěže 
25. 5. 2024 Orlov (okrsková soutěž) – 27,75 s (útok), 80,73s (100 m), 4. místo 
5. 7. 2024 Smrkov – 18,95 s, 5. místo 

Letos jsme se v rámci Táborské ligy umístili na celkovém 10. místě se ziskem 72 bodů. 
Mezi jednoznačné klady letošní sezony patří udržení stejné sestavy, premiérové 
umístění mezi nejlepšími třemi týmy na Táborské lize na soutěži v Rybově Lhotě, nový 
týmový rekord ze Skrýchova u Malšic – 17,42 s – a v neposlední řadě pořádání 9. kola 
Táborské ligy, které hodnotíme jako velmi vydařené, za což patří velký dík celému 
sboru i sponzorům, mezi které patří především Město Jistebnice, DUOPET, s.r.o. a RM 
Chemicals, spol. s r.o. Cílem pro nadcházející sezonu je v ideálním případě ještě 
vylepšit všechny dosažené úspěchy z letošní sezony včetně opětovného pořádání 
jednoho kola Táborské ligy, kterou chceme znovu kompletně absolvovat stejně jako 
další vybrané soutěže. 

Za SDH Božejovice Jakub Vávrovský 
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100 let trvání SDH Chlum 
Sbor dobrovolných hasičů Chlum letos oslavil 100 let od svého založení. Jsme rádi, že 
jsme mohli oslavu prožít se zástupci všech sborů okrsku, zástupci Města Jistebnice 
i Okresního sdružení hasičů Tábor. 

Přáli jsme si, abychom toto výročí mohli zorganizovat v důstojném prostředí, proto 
jsme v posledních několika letech směřovali naši aktivitu k opravě a vylepšení 
osadního domku a zbrojnice. Osadní domek se tak dočkal nové krytiny, fasády se 
zateplením, terasy (s výhledem do krajiny) i přístřešku na dřevo; zpevněné jsou též 
plochy kolem domu. V interiéru jsme letos udělali nové omítky a malbu. Také 
zbrojnice, která je z roku 1925, se letos dočkala nové fasády, upravená je i plocha před 
zbrojnicí. Na jaře se také podařilo provést opravu hasičské stříkačky PS12 a díky tomu 
jsme se opět po několika létech mohli zúčastnit okrskové soutěže v Orlově. Připojili se 
poprvé i naše ženy – hasičky.  

Chtěli bychom tímto poděkovat všem, kteří jakýmkoliv způsobem pomohli jak se 
stavebními pracemi, tak s organizací oslavy. Městu Jistebnice děkujeme za finanční 
a technickou podporu, božejovickým hasičům za zapůjčení pódia, sponzorům za 
finanční příspěvky.  Všem osadníkům děkujeme za čas a ochotu přiložit ruku k dílu při 
opravách i přípravě oslavy.    

Letošní rok byl pro nás sice trochu hektický, ale především radostný díky společně 
strávenému času při práci i posezení.    

Díky všem! 

S přáním příjemně prožitého adventu, Vánoc i nadcházejícího nového roku za SDH 
Chlum 

Pavel Turnovec 
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SDH Smrkov – požární sport 

Vážení čtenáři, rok uplynul jako voda a my máme za sebou další soutěžní sezónu. 
I letos jsme byli aktivní a naše soutěžní družstva i jednotliví sportovci dobře 
reprezentovali náš sbor, okrsek Jistebnice i okres Tábor. Dovolíme si proto malé 
shrnutí celé sezóny. V roce 2024 se aktivně zapojilo do soutěží 7 našich družstev 
(mladší žáci, starší žáci, dvě družstva dorostu, dvě družstva žen a jedno družstvo 
mužů). Dohromady soutěžní družstva objela 26 soutěží, na kterých předvedla 49 
požárních útoků. V dalších deseti soutěžích nastoupili jednotlivci v požárním sportu. 

Ženy I 

Pro ženy v kategorii I byly opět prioritou postupové soutěže v požárním sportu. Postup 
do okresního kola si zajistily s předstihem na okrskové soutěži v Řepči, kde předvedly 
pěkné výkony v obou disciplínách. Na okrskové soutěži v Orlově už svým vítězstvím 
jenom stvrdily postup do okresního kola, které se konalo v Soběslavi. Tam jsme 
skončili na třetím místě. Musíme přiznat, že třetí místo bylo pro děvčata zklamáním. 
Sice jsme předvedli opět nejrychlejší útoky a dokázali jsme, že na nástřikové terče to 
umíme, ale nevyvedla se nám štafeta na 4x 100 m překážek, ve které naše áčko udělalo 
chybu na předávce a bylo diskvalifikováno. Počítal se tak čas béčka, který stačil na 
třetí příčku. Postup do krajského kola se nám tak rozplynul. Dále se děvčata zapojila 
do Táborské hasičské ligy. V té dokázala poprvé objet celý seriál a zapojila se do všech 
třinácti soutěží. V celkovém hodnocení jsme skončili na pátém místě, které znamenalo, 
že si děvčata došla pro pohár na vyhlašovacím galavečeru. Ale i tady panovaly určité 
rozpaky, protože jsme si upřímně věřili na lepší umístění. Naše útoky byly vždy 
nádherně rozběhnuty a obě naše proudařky umí sedmnáctkové časy. Nejrychlejšího 
sestřiku dosáhla levá proudařka v Božejovicích časem 17,17 s. Bohužel za celou 
sezónu se jim nepodařilo sladit a ani v jednom závodě nepředvedly vyrovnané sestřiky, 
které by je katapultovaly mnohdy na stupně nejvyšší. Jedno druhé a tři třetí místa 
v jednotlivých závodech THL neodpovídají tomu, co měla děvčata natrénováno. Na 
druhou stranu je to naše nejlepší celkové umístění v lize a věříme, že pokud holky 
vydrží a budou pokračovat v tomto nasazení, dostaví se v příští sezóně ještě lepší 
výsledky, umístění a hlavně časy. Potěšující byly zlepšující se výkony košařky 
Kateřiny Svatošové, která dokázala na několika posledních závodech získat ocenění 
pro nejrychlejší košařku a v celkovém hodnocení se umístila na druhém místě. Kromě 
Táborské hasičské ligy jsme se zapojili do jednoho závodu Benešovské ligy v Makově, 
Brdské ligy v Jesenici, kde jsme se blýskli postupem do čtvrtfinále a konečným pátým 
místem, a závodu Pelhřimovské hasičské ligy ve Strmilově. Děvčata samozřejmě 
nastoupila i na domácí pohárové soutěži ve Smrkově, kde zvítězila. 

Ženy II 

Přes velké komplikace se nám podařilo poskládat na okrskovou soutěž v Orlově 
i družstvo žen v kategorii nad 30 let. Holky předvedly pěkné výkony a zaslouženě 
zvítězily. Získaly pohár za celkové prvenství, za nejrychlejší útok i za nejrychlejší běh 
na 100 m překážek, který vybojovala Jaroslava Svatošová. Ve Smrkově braly druhé 
místo. 
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Muži 

Naši muži se zúčastnili třech soutěží. Na okrskovou soutěž se složilo družstvo nad 35 
let, které zvítězilo a získalo i pohár za nejrychlejší útok. Na soutěži v netradičních 
disciplínách v Pikově skončili muži na čtvrtém místě a ještě se představili v hlavní 
kategorii ve Smrkově. 

Dorost 

V letošním roce se nám podařilo složit dvě družstva dorostu, která se zapojila do 
Táborské hasičské ligy. Bylo pro ně vypsáno sedm soutěží. Zkušenější tým složený ze 
závodníků ve věku 16-18 let si ponechal název z dětských soutěží Smrkovský šišky 
a objel všech sedm soutěží. Druhý tým tvoří mladí sportovci ve věku 14–16 let, ovšem 
jedná se také o zkušený tým, který ještě loni vítězil v dětských kategoriích. Ten se 
zapojil do šesti soutěží. Už samotný fakt, že jsme běhali ligu se dvěma družstvy 
dorostu, vzbuzoval úžas jak pořadatelů, tak ostatních družstev. V tuto chvíli sklízíme 
ovoce a těžíme z toho, že jsme se o tyto sportovce starali a piplali se s nimi od školky, 
a těší nás, že jak Šišky, tak druhý smrkovský tým zůstávají věrní našemu sboru a v obou 
případech se jedná o bezvadnou partu, která drží pohromadě, chce trénovat, závodit 
a rozumí si. Šišky se od začátku zapojily do boje o vítězství a asi málokdo čekal, že 
bude tato kategorie tak vyrovnaná a že se o celkovém vítězi bude rozhodovat do 
posledního útoku. O prvenství se praly tři týmy (Smrkovský šišky, Svaté Pole 
a Dvorce) a před posledním závodem mělo každé družstvo shodně po dvou vítězstvích. 
Rozhodovalo se tak až opravdu na poslední soutěži ve Zhoři a platilo, že kdo zvítězí 
v tomto závodě, bere i celkové prvenství. Nakonec se radoval tým ze Svatého Pole, 
který ve Zhoři předvedl nádherný šestnáctkový čas, na který jsme nedokázali 
odpovědět. Avšak podařilo se nám uhájit celkové druhé místo a dojít si tak na vyhlášení 
THL pro krásný pohár. Našeho nejrychlejšího času jsme dosáhli v Božejovicích a měl 
hodnotu 17,18 vteřin.  Většina závodníků už příští sezónu nebude mít možnost 
nastupovat v této kategorii, tak si dovolíme napsat složení tohoto úspěšného týmu: 
Václav Vostřák – koš, Nela Malá – savice, Ondřej Macek – stroj, Štěpánka Mašková 
– béčka, Michaela Svatošová – rozdělovač, Petr Vostřák – levý proud, Adam Novák – 
pravý proud a v případě potřeby nám na savicích pomáhal Vojta Popelka z SDH 
Božejovice, za což mu moc děkujeme. Druhý tým Smrkova nezůstával svými výkony 
pozadu a postupně se zlepšoval až k sedmnáctkovým časům. Třikrát se mu podařilo 
umístit na stupních vítězů a v celkovém hodnocení skončil na čtvrtém místě. Vždy nás 
velice hřálo, když na stupně vítězů vystoupala obě smrkovská družstva. 

Mladí hasiči 

Jelikož nám děti stárnou a řídnou naše řady, skládáme soutěžní družstva dosti 
krkolomně. Dalo by se napsat, že dojíždíme už jen setrvačností. Přesto jsme se zapojili 
s mladšími i staršími žáky shodně do čtyř soutěží a stále dokážeme předvádět pěkné 
výkony. Mladší žáci se zúčastnili okresního kola Plamen ve Slapech, kde skončili na 
10. místě, pohárové soutěže ve Smrkově, tam zvítězili, v Červeném Záhoří vyválčili 
druhé místo a v Ústrašicích byli třetí. Starší žáci dokázali na domácí soutěži také 
zvítězit, v Malšicích obsadili 4. místo a v Červeném Záhoří i v Ústrašicích vybojovali 
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poháry za druhá místa. Jejich výkony nás překvapovaly o to více, že těch pár statečných 
mnohdy vyráželo na soutěže pouze ve čtyřech s tím, že jsme si na místě někoho půjčili 
a běželi oslabení. I proto před nimi smekáme a děkujeme za jejich bojovnost. 

Jednotlivci 

Oproti minulým letům nás trápila zranění a celou sezónu se naplno požárnímu sportu 
v kategorii jednotlivců věnovali pouze dva závodníci. Ti se zapojili do postupových 
soutěží a do seriálu soutěží pod názvem Jihočeské stovky. Karolína Bastlová byla 
famózní hlavně v první půlce soutěžní sezóny, kdy si vyběhla pohár za nejrychlejší běh 
na 100 m překážek v ženské kategorii na okrskové soutěži v Orlově. Na okresní soutěži 
v Soběslavi se prezentovala krásným časem 18,93 s a v pouhých patnácti letech se stala 
nejrychlejší hasičkou táborského okresu pro rok 2024 v kategorii dospělých. Svými 
výkony si řekla i o nominaci do krajského kola, kam společně s Kájou jely i Míša 
a Káťa Svatošovy posílit družstvo Oltyně, kterému pomohly k třetímu místu. Ani tady 
se Kája neztratila a jako jediná se dokázala vklínit mezi favoritky z Ledenic a obsadila 
čtvrté místo v jednotlivcích. Hned druhý den jela Karolína do Českého Krumlova 
znovu, neboť ji čekala krajská soutěž dorostu. V kategorii středních dorostenek 
skončila na druhém místě po vyrovnaných výkonech v běhu na 100 m překážek 
i dvojboji. V konečném hodnocení seriálu Jihočeských stovek se Kája umístila na 
pěkném 10. místě z 56 závodnic. Adam Novák se zúčastnil okresní kvalifikace dorostu, 
kde mu bohužel pořadatelé znemožnili postup do krajského kola. Adam si vše 
vynahradil v Jihočeských stovkách, kde nakonec ve velice silné konkurenci z mnoha 
krajů vybojoval páté místo a mohl si při vyhlášení celkových výsledků dojít na 
rozšířené stupně vítězů pro krásný pohár. Jeho nejlepším umístěním bylo druhé místo 
v Ledenicích a nejrychlejšího času 18,15 s dosáhl právě na poslední soutěži 
v Borovanech. V této kategorii soutěžilo 47 závodníků. Jasně tak svými výkony 
ukázal, kdo je v táborském okrese nejrychlejší. Kromě těchto dvou sportovců se na jaře 
ještě zapojil Kryštof Novák do republikových kvalifikačních závodů v běhu na 60 m 
překážek, kde si odbýval premiéru ve starších žácích, a Michaela Svatošová, která 
postoupila z okresního kola a na krajské soutěži v Českém Krumlově obsadila 5. místo 
v kategorii starších dorostenek. Nesmíme zapomenout ani na výkony našeho člena 
Jakuba Tomečka, který pravidelně posiluje družstvo Pikova v okresních a krajských 
kolech v požárním sportu. Letos se v Soběslavi blýskl krásným časem 18,44 s, kterým 
vybojoval druhé místo. Můžeme se tak chlubit tím, že máme ve svých řadách kromě 
nejrychlejší hasičky i druhého nejrychlejšího muže v okrese a jsme na to patřičně hrdí. 

Na závěr bychom rádi poděkovali všem podporovatelům a sponzorům našeho sboru. 
Dovolíme si zmínit jen několik hlavních, mezi které patří: Město Jistebnice, Jihočeský 
kraj, Národní sportovní agentura, GS Technik spol. s r.o., Městys Borotín, TJ Sport 
Borotín, SDH Pikov a SDH Makov. Všem výše zmíněným a hlavně Vám čtenářům 
zpravodaje přejeme pohodové a klidné Vánoce a mnoho úspěchů, štěstí a pevné zdraví 
v roce 2025. 

                                                             Za SDH Smrkov Pavel Svatoš 
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Foto: archiv SDH Smrkov 

Soutěžní družstva na okrskové soutěži v Orlově 

Družstvo žen na startu 
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Výběr ze školní kroniky Makova z let 1913 – 1954 
 

Školní rok 1923/1924 
Školní rok 1923/1924 začal 1. září a vyučování bylo zahájeno ve dvou třídách. Školou 
povinných dítek pro školní rok sepsáno bylo úhrnem 122. Z toho bylo přijato celkem 
71 dítek. V letošním školním roce začalo se vyučovati novým předmětům, občanské 
nauce a výchově a ručním pracem chlapeckým. Místní školní rada zakoupila pro školu 
dva dějepisné obrazy a dala je napnout a zarámovat. Ve II. tř. opraveny kamna 
nákladem 300 K. 

Školní slavnost 
28. říjen oslaven důstojnou slavností. Žactvo se shromáždilo v třídě, která byla 
slavnostně vyzdobena. Řídící učitel Š. Churáček pronesl k žactvu následující řeč: 28. 
říjen jest den, kterým zrozena Česká republika, jest dnem, kdy vzpomínáme na 
minulost a kdy se zaslibujeme pro budoucnost. Před 28. říjnem zdálo se, jako kdyby 
sám osud prováděl důkaz o nutnosti záhuby říše Habsburské. Strašlivá doba vyprávěla 
celému světu, že ten stát, který nemůže jinak trvati než na bajonetech četníků a za 
doprovodu střelných pušek, za šibenic, na kterých byli vražděni četní naši lidé, dělá si 
nárok na vedení a podmanění národů. 

Náš hospodářský život byl ubíjen záplavami bezcenných peněz. Lid úpěl pod lichvou 
a lichváři neznali smilování. Tu přicházely zprávy, že legie vstupují na jeviště dějin, že 
Masaryk, tento veliký mezi velikými, organizuje armádu, že domáhá se uznání 
samostatnosti českého státu. 

Český národ vstupoval jako rovný mezi rovné. Pak přišel 28. říjen. Tu již nedali jsme 
se zdržeti, objevily se prapory, orlíčkové se káceli z domů. Tak zrodila se naše svoboda. 
Vzpomínajíce na minulost jsme povinni vzdáti nehynoucí dík všem, kteří se o 28. říjen 
zasloužili. 

Pak následovali recitace básní a nakonec zapěna hymna „Kde domov můj“. Tím byla 
tichá slavnost skončena a žactvo se vrátilo do svých domovů. 

Divadlo 
Dne 22. a 23. prosince sehrálo žactvo zdejší školy v I. třídě divadelní kus „Štědrý 
večer“ po pěti letech za spoluúčinkování Marie Churáčkové, Josefa Šichy a Antonína 
Nováka. Divadelní kus byl dobře nacvičen, ze žactva pěkně si vedli Vocílka, 
A. Šichová, A. Flachs. U obecenstva byl zanechán pěkný dojem. Hmotný výtěžek byl 
na zdejší poměry přiměřený. 

Nové lavice 
Ve schůzi místního školního výboru dne 10. ledna bylo usneseno poříditi mimo jiné 
věci do II. třídy, nové lavice a stůl. Do volné třídy kamna na vaření, aby dívky mohly 
se učiti domácímu hospodářství. 

T. W. Wilson 
Dne 3. února zemřel bývalý prezident Spojených států amerických T. W. Wilson, který 
k osvobození naší vlasti velice přispěl. Národ český nezapomene jeho šlechetných 
skutků v době světové války. 
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Bedřich Smetana 
Dne 2. března, před narozeninami Bedřicha Smetany, promluveno žactvu o významu 
jeho pro náš národ. Zdůrazněno, že ve 100 letech, které uplynuly od jeho narození, 
teprve posledních pět let vládne si národ opět sám. Jeho znovuzrození politické bylo 
umožněno jen prací našich buditelů, jako byl Bedřich Smetana. 

Narozeniny pana prezidenta 
Dne 7. března byla škola ozdobena státní vlajkou. V jednotlivých třídách promluveno 
třídními učiteli o významu pana prezidenta T. G. Masaryka, který ten den slaví 
74. narozeniny. 

Hasičská stříkačka 
Dne 25. března vykonal inspekci okresní školní inspektor p. Jos. Erhart na zdejší škole. 

V květnu začala obec stavěti hasičskou schráň a sbor zakoupil novou stříkačku za 
24.000 K. 

Výlet do Prahy 
Dorost Červeného kříže zdejší školy pořádal ve dnech 12. – 14. června výlet do Prahy. 
Žáci z obou tříd vedeni oběma učiteli, Kv. Doutlíkem a Š. Churáčkem, prohlédli 
nejdůležitější pražské památky. Výlet tento zařazen k výletům konaným za účelem 
poznání vlasti. K poznání okolí sloužily vycházky na Příběnice, Čertovo břemeno, 
Třeboňská blata, do Tábora, Veselí.  

Vysvědčení propouštěcí na konci školního roku obdrželo 8 žáků. Školní rok zakončen 
dne 28. června slavností školní, při které vzpomenuta památka M. J. Husa. 

 

Školní rok 1924/1925 
Školní rok 1924/1925 započal dne 1. září. Školou povinných dítek pro tento školní rok 
sepsáno bylo celkem 100. Z těchto bylo přijato 63 dítek a rozděleny do 2 tříd po 22 a 
41 dítkách. Do měšťanské školy v Jistebnici bylo přijato 14 hochů a 14 dívek. 

Změny 
Od začátku školního roku byla ustanovena učitelka ručních prací při zdejší škole 
Albína Marunová, která působí též při obecní škole v Dražicích a Božejovicích. Božena 
Housková byla ustanovena na škole v Jistebnici. Dne 8. září 1924 skončila tragickou 
smrtí /utopila se v rybníce u pivovaru/. 

Do II. třídy pořízeny byly nové lavice nákladem 5.000 K. 

Místní školní rada podala žádost k okresní správě politické na vyvlastnění pole, aby 
mohla zříditi řádnou školku a cvičiště pro školní mládež. Školka je malá a cvičiště 
škola vůbec žádného nemá. 

Dne 30. září nastoupil vojenskou službu učitel Květ. Doutlík a na jeho místo 
ustanovena Milada Hantáková, narozena 26. prosince v Táboře. Dne 1. října nastoupila 
službu jako zastupující učitelka při zdejší škole. 

Připravil Miroslav Šitta, kronikář 
Pokračování ve Zpravodaji č. 1/2025 
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Roku 1950 byla založena lidová myslivecká společnost (sdružení) Orlov 

Zakládajícími členy byli Procházka Ferdinand, Podol jako hospodář, Šmejkal 
František, Podol – předseda, Švec Antonín, Podol, Milčínský Bohumil, Podol, Jaroslav 
Novák, Podol, Dušek František, Podol, Tomeček Josef, Smrkov, Šmejkal Bohumil, 
Smrkov, Novák František, Smrkov Dolní, Novák Antonín, Smrkov Dolní, Svatoš 
Karel, Ostrý, Josef Stibor, Stružinec. 

Honitba byla na zvěř s velmi nízkými stavy následkem malých honiteb v létech 
předešlých a střídáním nahodilých nájemců, kteří se zákony o myslivosti pramálo řídili 
a mnozí z nich nesouhlasili s novým zřízením a dle toho také se zvěří zacházeli. Také 
případ – bylo pozváno na hon 30 pánů z Prahy a zbytek zvěře byl téměř zlikvidován, 
takže v létech následujících se zazvěřovalo a hony se nepořádaly.  

Úpravou okresů byla utvořena nová honitba. Připadly Libenice od okresu Votice 
k Táboru a držitel pozemků, Státní statek Tábor, farma Libenice, pronajal honitbu 
myslivecké společnosti Orlov. Také připadla k Orlovu enkláva Javoří, část Lhoty 
Aleniny a Cunkova a Chlumu. 

Roku 1978 byl zrušen Státní statek Tábor a 1. ledna již zde vše přebralo JZD Horal se 
sídlem v Jistebnici, které 1. ledna 1978 začalo hospodařiti po různých úpravách na 
zdejších pozemcích. Předsedou družstva Horal byl Karel Dušek z Pohoří a hlavním 
agronomem Ing. Vladimír Vomáčka ze Stružince č. 4 a mechanizátorem Novák 
Antonín, Orlov. Ku družstvu Horal byl přidělen též Borotín. Následkem těchto přeměn 
došlo ku zrušení honitby Tisová a výměra honitby té rozdělena mezi honitby sousední: 
Jistebnici, Borotín a Orlov. Členové zrušeného sdružení přešli k nově zvětšeným 
sdružením, k Orlovu přibyli Václav Krška, Miroslav Nehonský, Tesař z Vlásenice, 
Turek Jan, Tábor, Bechyně Josef, Jistebnice, Bechyně Josef starší, Nehonín, Jiroch, 
Tábor a Petr z Tábora. Nové Myslivecké sdružení v Orlově dostalo název „Vrchovina“ 
se sídlem v Orlově. Roku 1978 následkem mechanizace a chemizace a nepřízní počasí 
klesly stavy zvěře, hlavně zajíců a bažantů byly tak nízké, že se hony téměř – hlavně 
na zajíce – nekonaly. Hospodářem byl v té době František Martínek, Orlov a předsedou 
Václav Krška, Jistebnice. 

Pro paměť též zapisuji Myslivecké regule, které se čítaly při poslední leči pro humor 
a dobrou náladu. 

 

Myslivecké regule 

Myslivecké regule vydané ku slavnému honu konanému L. P. 20. 12. 1975 v honbišti 
Orlovském zakončenému mumrajem v mazhausu v „Podskalí“ u výčepního Duška. 
Jeden každý, kdož tohoto honu i mumraje zúčasten bude, potažmo těchto artikulí dbáti 
musí, antož by jinak souzen byl. 

1. Každý, kdož zúčasten bude, musí býti zbaven svého houští na hlavě a strnisko na 
své tváři posekané míti musí. 
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2. Kdo by s laufy začouzenými přišel, svou zbraní se jako klackem oháněl, sousedy 

své ohrožoval, budiž chycen a z honu vyveden biřici. 
3. Každý, kdo by do leče střílel, zvěř před nosem sousedovi ustřeloval a bažanty do 
řádné vzdálenosti vzlétnouti nechal, spravedlivému trestu neujde. 

4. Ten účastník, který určené stanoviště řádně dodržovati nebude, na zajíce i bažanty 
na velkou vzdálenost stříleti bude, při kruhu řádné vzdálenosti dodržovat nebude, 
takzvaný pytel tvořiti bude, trestem 20 Kč souzen bude. 

5. Kdo by se na výlož nedostavil, při zápisu zvěře pozor nedával a zbraň svou vybitou 
neměl, přísný trest ho postihne. 

6. Každý honec hůl svou musí míti v délce 1,10 m, s ní zvěř ze spánku probouzeti 
musí, střelcům ji řádně vyháněti, a ne ji v leči ubíjeti. 

7. Ten z honců, který se houští vyhýbati bude, zvěř střelcům nositi nechávat bude 
a v pasece za sebou choditi bude, tribunálem tvrdě souzen bude. 

8. Při mumraji v mazhausu v „Podskalí“ každý pořádek dodržovati musí, aby páže 
Dušek každého jednoho z vás mokem pěnivým napojiti mohl. 

9. Kdož by bližnímu svému laňku odvádět chtěl anebo očima na dálku po ní střílel, 
antož na výřad položiti chtěl, podle práva mysliveckého potrestán budiž. 

10.  Jeden každý z vás, kdo majstrem cechu kapelnického vyzván bude, by k říjišti 
přiskočil a píseň svoji za doprovodu borlic laním a čiplenkám zapěl, odmítnouti 
nesmí, neb mravu mysliveckému by se protivil a v nemilost patrona myslivců, 
svatého Huberta, by upadl. 

11.  Kdož během mumraje postřelen mokem lihovým nebyl, budiž k pultu šenkovnímu 
přiveden a tam vodou čistou, ze švestek pálenou, záraz mu dán a pak, jak zvěř 
zhaslá, na výřad přinesen. 

To vše se na vědomí dává s takovým poručením, pakliže by někdo hunculstvo tropil 
a mravy myslivecké kazil, budiž na dvoře mazhausu do džberu potoční vodou 
naplněného nahým zadkem posazen a tak dlouho držán, až by mravů slušných nabyl. 

Dáno ku cti a slávě svatého Huberta 

L. P. 20. 12. 1975 v Orlově 

Zapsal Josef Stibor, Stružinec čp. 6 

Se souhlasem potomků pana Josefa Stibora zpracovala Jiřina Svobodová 
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Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
 
Prosinec 

Pátek 20. 12. a sobota 21. 12. 2024 – KD Jistebnice od 19:30 hod., divadelní spolek 
Forbína zahraje hru „Na správné adrese“  

Sobota 21. 12. 2024  Skautská sbírka na Domácí hospic Jordán na náměstí 
v Jistebnici od 9:00 do 11:30 hod. 

Středa 25. 12. 2024  KD Jistebnice od 20 hod., KEKS  
Neděle 29. 12. 2024  Pochod tří veteránů, letos poprvé bez oficiální organizace 
Úterý 31. 12. 2024  Silvestrovský běh Jistebnice 
 
Leden 

Středa 1. 1. 2025   novoroční namáčení Jistebnice 
Sobota 11. 1. 2025  KD Jistebnice, ples SRPDŠ 
Sobota 18. 1. 2025  hostinec Božejovice, ples SDH Božejovice 
Sobota 18. 1. 2025  KD Jistebnice od 20 hod., ples SDH Jistebnice  
 
Únor 

Sobota 1. 2. 2025  KD Jistebnice, sportovní ples Jistebnice 
Sobota 1. 2. 2025   KD Padařov, maškarní ples na téma A cirkus bude… oslava 

50 let masek v Padařově 
Sobota 8. 2. 2025   KD Jistebnice, farní ples 
Úterý 11. 2. 2025  Městská knihovna Jistebnice, beseda s Petrem Nazarovem – 

Putování Českem 
Sobota 15. 2. 2025  KD Jistebnice, rybářský ples 
Sobota 22. 2. 2025  KD Jistebnice, dětský karneval SRPDŠ 
Sobota 22. 2. 2025  masopustní průvod Jistebnice 
Sobota 22. 2. 2025 KD Orlov, ples SDH Orlov 
 
Březen 

Sobota 1. 3. 2025   osadní domek Vlásenice od 20:00 hod., ples 

 
 
 
Kalendář farních akcí a aktivit a pozvánky do okolí najdete na straně 19 
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B L A H O P Ř E J E M E 
Životní jubilea oslavili v říjnu - prosinci 2024 
 
70 let      75 let 
Josef Kubec                                                  Stanislav Bláha 
Vladimír Vomáčka                                Marie Furychová 
František Klejma                                       Milan Podlesný 
Anna Hudáková                                      Josef Vavřík 
Miroslav Štěpánek                                  Jaroslav Dvořák 
                                                                         Josef Čipera    
                                                                    Vladimír Mašek 
                                                                 Jaroslav Jarkovský 
 
80 let                                                       85 let       
Marie Marková                                    Zdeňka Blažková 
Alois Kubíček                                         Viera Kosová   
Petr Šmejkal                                       Marie Vávrová 
 
91 let                                                      92 let   
Vlasta Šerá                                              Marie Roubíčková                             
 
93 let                                                      94 let 
Jiřina Machutová                                    František Martínek 
Vlasta Tůmová                                                                       

            

Vítáme Vás mezi námi 

Kristýna Benešová 

Richard Koubek 
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PF 2025 
 

Vážené hasičky, vážení hasiči, vážení spoluobčané, 
v nadcházejícím předvánočním období a v Novém roce Vám všem přejeme dobré 
zdraví, trochu štěstí a radost ze života. Klidné prožití svátků Vánočních a bohatou 
nadílku. 
Toto Vám všem přejí a pozdravují Vás členové Výboru okrsku 

Blahoslav Němeček, starosta okrsku 
 
Spolek Naplaveno vám přeje krásné a pokojné Vánoce a nadějný vstup do Nového 
roku!  
 
Divadelní spolek FORBÍNA přeje všem čtenářům zpravodaje klidný zbytek adventu 
a poté krásné svátky vánoční, prožité ve zdraví a pohodě spolu s blízkými. Do nového 
roku potom přejeme hlavně hodně zdraví, štěstí, radosti, klidu a splněných přání. 
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Inzerce 
 

PRODEJ BRAMBOR 
 

ODRŮDA ADÉLA 
Cena 14 Kč/kg 
Varný typ B/A. Má oválné hlízy se sytě žlutou dužninou, struktura pevná, 
po uvaření netmavne. Je vhodná k uskladnění a ke konzumaci po celý rok. 
Vyšlechtěno v Selekta Pacov, a.s. 
 
 
K odběru po telefonické domluvě Makov 8, Jistebnice. 
KONTAKT:  ZBYNĚK ŠMEJKAL   
TEL.:           728 354 515 
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